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DE WEBSITE BIJ DIT BLAD 
Dat is: https://www.hoger-op.nl De extra artikelen van de 

redactie op de website geven een duidelijk inzicht wat het 

volle evangelie is. Ook alle verschenen nummers van het 

digitale blad ‘Hoger-op’ zijn te vinden onder Magazine in PDF-

vorm. Gemeenten die 

achter het volle 

evangelie staan, zijn 

vindbaar onder dát 

kopje met hun websites 

en onder Links  staan een aantal onafhankelijke websites. Er 

is een zoekfunctie om d.m.v. een trefwoord in de artikelen te 

vinden waar je naar zoekt. Als je een reactie wil geven op de 

site kan dat via button Contact. Nadat de reactie gecheckt is, 

plaatst de beheerder/vormgever van de site, Henk Verbeek, 

hem eronder. 

WEBSITES 
die behulpzaam zijn voor het volle evangelie en de 

boodschap van het Koninkrijk der hemelen: 

 

• https://www.hoger-op.nl/gemeenten 

• https://www.hoger-op.nl/links 

 

MEDEDELINGEN 

Uiterste datum indienen kopij voor no. 11 van jaargang 2 

van december 2023 is 10-12-2023 

• Graag zien we dat schrijvers een of meer plaatjes bij hun 

artikel meeleveren. 

• In het volgende nummer weer een jeugdartikel van Zeina 

Bassa-Dafesh en een nieuw artikel van Eljakim Nuijten. 

 

COLOFON 

Doelstelling 

‘Hoger-op’ is een blad voor geloofsopbouw, verdieping en 

evangelisatie. Het wil een bijdrage geven: 

• Aan de samenbinding van gemeenten die de boodschap 
van het ‘volle evangelie’ (dat wil zeggen: het volledige 
evangelie) willen uitdragen. Om bijeen vergaderen en niet 
te verstrooien.  

• Daarnaast geeft het impulsen voor de persoonlijke 
geloofsgroei van jong en oud.  

• We beogen de verbreiding van het evangelie van het 
Koninkrijk van de hemelen (= de hemelsferen), ook buiten 
de directe, eigen kring. 

Vanuit de volheid van het evangelie willen we een boodschap 

uitdragen die het inzicht in Gods Woord verdiept. Het biedt 

een stimulans om Jezus na te volgen in de dagelijkse praktijk 

door in eigen leven ‘hogerop’ met de Heer te komen. 

Digitaal magazine 

‘Hoger-op’ is een gratis digitaal blad. U kunt meer adressen 

ervoor opgeven via redactie@hoger-op.nl die interesse 

(kunnen) hebben het te ontvangen. Het blad verschijnt met 

ingang van 2023 om de maand (11x per jaar met een 

combinummer in juli-augustus) en heeft een omvang van 18-

20 pagina’s. Elk nummer zal rond de 20e van de maand 

uitkomen. Hoewel het fijn is als mensen het blad door de 

gemeente mailen, maar zelf persoonlijk een gratis 

abonnement aanvragen verdient de voorkeur. Door de 

publicatie als pdf op de website https://www.hoger-op.nl 

(met een link voor de ontvangers per e-mail) kan het 

gemakkelijk worden doorgestuurd naar andere christenen 

met wie je contacten onderhoudt en/of in gesprek bent. Al 

verschenen nummers zijn terug te vinden op de website. Er 

wordt ook op sociale media, met name op facebook, 

bekendheid aan gegeven. 

Links 

Het is fijn als er een link geplaatst naar https://hoger-op.nl/ 

op verwante gemeentewebsites waardoor men op het blad 

wordt geattendeerd. 

Redactie  

Jildert de Boer 
Vormgeving 
Henk Verbeek 

Verantwoording en copyright 

Elke auteur draagt de verantwoordelijkheid voor zijn/haar 

artikelen en de redactie is verantwoordelijk voor de 

publicatie ervan. De link naar de pdf van het blad op de 

website kan vrij doorgezonden worden via de e-mail. Bij 

overname van artikelen: graag bronvermelding. 

Correspondentieadres 

Jan Azn. Leeghwaterstraat 6 

3841 KC Harderwijk. 

Tel. 06-27269342; E-mail: redactie@hoger-op.nl 
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VAN DE REDACTIE 

Kingdom Now, welvaartsevangelie en preterisme (6-slot) 

Inderdaad zouden sommige leerlingen Hem zien komen, niet 

in het jaar 70, maar in de daaropvolgende perikoop die direct 

volgt op Matth. 16:28: “En na zes dagen nam Jezus Petrus en 

Jakobus en Johannes, zijn broer, met Zich mee en bracht hen 

op een hoge berg, alleen hen. En Hij werd voor hun ogen van 

gedaante veranderd; Zijn gezicht straalde als de zon en Zijn 

kleren werden wit als het licht” (Matth. 17:1-2; zie ook 2 Petr. 

1:16-19). Wat Matth. 24:34 betreft, valt het op dat men “dit 

geslacht” (genea) een positieve betekenis geeft en dan denkt 

aan een periode van 40 jaar (tussen 30-70 na Christus). “Dit 

geslacht” heeft juist vaak de negatieve betekenis van zondig, 

ongelovig, krom en verdraaid en overspelig geslacht (Matth. 

11:16; Matth. 12:39,45; Marc. 8:38; Marc. 9:19; Hand. 2:40; 

Fil. 2:15). Wat moeten we aan met het woordje ‘spoedig’ dat 

men dan betrekt op het jaar 70?  De Bijbel spreekt ook over 

het uitblijven van Zijn komst. “Mijn heer blijft uit”, zei de boze 

slaaf (Matth. 24:48), “toen nu de bruidegom uitbleef” (Matth. 

25:5-6), “na lange tijd” kwam de heer (Matth. 25:19). De 

tijdrekening van de Heer en Zijn belofte is niet traag, maar is 

anders, dan wat wij soms verstaan: “Maar laat vooral dit u 

niet ontgaan, dat één dag bij de Heere is als duizend jaar en 

duizend jaar als één dag. De Heere vertraagt de belofte niet, 

maar Hij heeft geduld met ons en wil niet dat enigen verloren 

gaan, maar dat allen tot bekering komen” (2 Petr. 3:8-9; 

vergelijk Ps. 90:4). Bovendien roept de verwachting van Zijn 

komst ons te allen tijde op tot een alerte houding: “Let op: 

waak en bid, want u weet niet, wanneer het de tijd is” (Marc. 

13:33). Wat in de Kingdom-Now beweging opvalt is dat ze 

erover spreken dat christenen invloed zullen winnen en gaan 

domineren over de zeven bergen. De zeven bergen die 

overgenomen zullen gaan worden in de wereld zijn: kerk, 

gezin, overheid, onderwijs, media, zaken, kunst en 

amusement. Via dit zeven bergen mandaat wil men de wereld 

transformeren. Dit gebeurt onder leiding van apostelen en 

profeten. De heerschappij moet nu worden genomen op 

aarde. Er wordt geen komende grote verdrukking met de 

antichrist geleerd. Waarschijnlijk ziet men dit als een doem-

scenario. Evenmin spreekt men over Babel en een grote afval 

in de eindtijd. Men wil - voortijdig - het Koninkrijk demon-

streren in deze zeven aardse terreinen en de hemel op aarde 

inluiden. Men wil de zeven bergen (maatschappelijke 

invloedssferen) veroveren het Koninkrijk van God op aarde te 

vestigen, voordat Jezus terug kan komen. Het zendingsbevel 

om mensen tot Jezus’ discipelen te maken wordt zo 

vervangen door de maatschappij christelijk te willen maken. 

Vaak gaat het om populaire hypes die ook weer wegebben, 

om plaats te maken voor de volgende trend. Vanuit het 

welvaartsevangelie verschijnen eenzijdige boeken als ‘Ware 

voorspoed’ en ‘God geneest altijd’, een leus die niet 

overeenstemt met de praktijk. Zo worden mensen die in de 

campagnes niet genezen worden op zichzelf teruggeworpen. 

Een andere exponent van het welvaartsevangelie is de Bethel 

Church te Redding, Californië. Daar beoefent men 

bijvoorbeeld ‘grave sucking’. Men gaat op de graven van 

overleden Godsmannen en Godsvrouwen liggen, om hun 

zalving op te zuigen. Een occulte praktijk die omarmd wordt. 

In beknopt bestek hebben we geprobeerd aan te geven dat 

deze drie stromingen die een grote overlap hebben met 

elkaar niet aanbevelingswaardig zijn. Daarom telt een 

gewaarschuwd mens voor twee! 

 

VAN DE PIONIERS 

 

DE BRIEF VAN PAULUS AAN DE KOLOSSENZEN (3) 
 

Beknopte kanttekeningen 
Door J.E. van den Brink 

 

Kolossenzen 2:1-10 

 

1-3 Want ik stel er prijs op, dat gij 

weet, hoe zware strijd ik te voeren 

heb voor u, en voor hen, die te 

Laodicea zijn en voor allen, die mijn 

aangezicht niet hebben gezien in het vlees, opdat hun 

harten getroost en zij in de liefde verenigd worden tot alle 

rijkdom van een volledig inzicht, en zij het geheimenis Gods 

mogen kennen, Christus, in wie al de schatten der wijsheid 

en kennis verborgen zijn. 

Terwijl hij in de gevangenis zit, maakt Paulus geen geheim van 

de grote strijd die hij voert in de geest voor de gemeenten die 

ver weg zijn. Hij strijdt in gebed, niet alleen voor de gemeente 

in Kolosse, maar ook voor die in Laodicéa en andere 

gemeenten waar zijn medewerkers hebben gepredikt en die 

misschien van hem hebben gehoord, maar hem niet 

persoonlijk kennen. 

Waarom vecht hij tegen de machten der duisternis? Hij doet 

dit zodat hun hart, hun innerlijke mens, genezen en 

bemoedigd wordt en zodat ze samen in liefde kunnen worden 

verenigd om de gedachten van God te realiseren. Op die 

manier wordt de veelkleurige wijsheid van God in de bekend 

in de hemelse gewesten (Ef. 3:10). Samen, als gemeente, 

krijgen zij dan volledig inzicht, en dat is een grote rijkdom. 

Samen leren zij het geheimenis van God volledig kennen, dat 

is de gemeente met Jezus als hoofd. ‘In Christus’, het hoofd 

van het lichaam, ligt de oplossing van alle problemen. En in 

de gemeente ligt de mogelijkheid om het plan van God te 

realiseren, omdat in haar alle schatten van wijsheid en kennis 

geestelijk worden gevonden. 

 

4,5 Dit zeg ik, opdat niemand u met drogredenen 

misleide. Want al ben ik naar het vlees afwezig, naar de 
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geest ben ik bij u en ik zie met blijdschap de orde, die bij u 

heerst, en de hechtheid van uw geloof in Christus. 

In het vorige gedeelte werd duidelijk wat het doel van het 

evangelie is: ‘Christus in ons, de hoop der heerlijkheid’, 

waardoor we een compleet inzicht krijgen in de volle rijkdom 

van het geheimenis. Paulus predikte dit evangelie, zodat ze 

niet op een dwaalspoor zouden komen. Hij waarschuwt tegen 

mensen die op een slimme manier de kinderen van God 

proberen te misleiden met hun redeneringen. Let op hoe vaak 

de apostel Paulus waarschuwt tegen verkeerde leerstel-

lingen. Ondanks zijn afwezigheid en zijn moeilijke 

omstandigheden, plaatst hij zich in de geest tussen hen in en 

verheugt hij zich over het feit dat de gemeente in haar geheel 

standvastig en eensgezind is.  

De gemeente is als een leger dat goed is opgesteld om de 

vijand te weerstaan. Dit doen ze onder leiding van hun 

voorganger en oudsten. Hun geloof is sterk en onwankelbaar, 

hoewel de Judaïserende broeders proberen hun ideeën over 

wetten en ceremoniën binnen te brengen (zie vers 20-22). 

 

6,7 Nu gij Christus Jezus, de Here, aanvaard hebt, wandelt in 

Hem, geworteld en dan opgebouwd wordend in Hem, 

bevestigd wordend in het geloof, zoals u geleerd is, 

overvloeiende in dankzegging.  

Door de prediking van Epafras en anderen hebben de 

Kolossenzen zich bekeerd en het offer van Christus in geloof 

aanvaard. Nu moeten zij in de Heer blijven wandelen, dat wil 

zeggen zijn woorden bewaren en ernaar handelen. Ze zijn als 

een plant, die in goede aarde geworteld is, oftewel in het plan 

en in de liefde van God (Ef. 3:17). In dit beeld betekent 

opgebouwd worden en opgroeien. Als we in plaats van 

‘geworteld’ het woord ‘gefundeerd’ gebruiken, krijgen we het 

beeld van een gebouw dat verrijst. Datzelfde beeld zien we in 

Hebreeën 6. Na de prediking van het fundament volgt de 

opbouw in kennis en inzicht in het Koninkrijk van God en de 

ontplooiing van de geestelijke gaven. ‘In Hem’ is nooit vaag, 

maar betekent in Zijn lichaam of in Zijn woord. Het geloof in 

zijn woord, waarin ze werden onderwezen, wordt bevestigd 

door hun levenswandel.  Het is zo’n grote rijkdom dat het hen 

veel stof tot nadenken geeft en veel redenen tot 

dankbaarheid. 

 

8 Ziet toe, dat niemand u medeslepe door zijn wijsbegeerte 

en door ijdel bedrog in overeenstemming met de 

overlevering der mensen, met de wereldgeesten en niet met 

Christus,  

De Kolossenzen worden opnieuw gewaarschuwd om zich niet 

de schatten van wijsheid en kennis in Christus af te laten 

nemen (vers 3). Er zijn namelijk mensen die door middel van 

de zogenaamde filosofie, door intellectualisme of onzinnige 

fantasieën proberen de christenen in Kolosse uit hun nieuwe 

denkwereld te halen. Ze komen met overleveringen van 

mensen (Marcus 7:8), die ongeestelijk en aardsgezind zijn. 

Hun denken staat in verband met de wereldgeesten. Deze 

wereldgeesten of ‘eerste beginselen’ worden gevormd door 

de bundeling van menselijke geesten, die op deze manier het 

aardse, maar ook het religieuze leven proberen te ordenen. 

Zij staan op hun beurt onder invloed van de overheden en 

machten in de geestelijke wereld. Op deze wijze wordt een 

ongeestelijk of natuurlijk kerkelijk leven georganiseerd. Dit 

komt overeen met de wijze waarop het politieke of 

maatschappelijke leven wordt bestuurd. Dan wordt de dienst 

van God verlaagd tot inzettingen en geboden van mensen, 

rituelen en symbolen. Men stelt machthebbers en leiders aan 

en men maakt in de kerk onderscheid tussen een ‘geestelijke 

stand’ en ‘leken’. Dit gebeurt op basis van menselijke 

verhoudingen en niet op grond van de waarheden van het 

Koninkrijk der hemelen en de geestelijke gaven. De wetten 

zijn dan ook niet gebaseerd op de relatie met Christus, maar 

lopen parallel met aardse geboden en verboden. Men moet 

dit doen en dat moet men nalaten. 

 

9,10 want in Hem woont al de volheid der godheid 

lichamelijk; en gij hebt de volheid verkregen in Hem, die het 

hoofd is van alle overheid en macht. 

Tegenover het volgen van de wereldgeesten staat het geleid 

worden door de heilige Geest, de volheid van God. Deze 

woont in de eerste plaats in de mens Jezus, maar allen die in 

Hem zijn hebben dezelfde volheid eveneens verkregen. Dat 

zijn zij die tot Zijn lichaam behoren, dat is de gemeente. De 

gemeente is met Christus door God aangesteld als hoofd van 

alle overheid en macht in hemel en op aarde (vgl. Ef. 1:21–

23). Jezus heeft deze macht al ontvangen in volle omvang en 

op Zijn beurt geeft Hij ons macht, eerst in de onzichtbare 

wereld en later ook in de zichtbare wereld. 

 

11 In Hem zijt gij ook met een besnijdenis, die geen werk van 

mensenhanden is, besneden door het afleggen van het 

lichaam des vlezes, in de besnijdenis van Christus, 

Paulus stelt de besnijdenis van het hart van degenen die in 

Christus zijn tegenover de Judaïserende broeders, die 

beweerden dat je eerst moest worden besneden, om een 

heilige christen te zijn. Bij de besnijdenis van het hart wordt 

het kwade in de innerlijke mens weggesneden en het goede 

behouden. Dat is te vergelijken met de besnijdenis van de 

voorhuid, waarbij er iets van het lichaam wordt 

weggenomen. Bij de geestelijke mens wordt de zonde 

weggenomen. Het kwade wordt verwijderd. Dit bewijst dat 

de mens van zichzelf niet verdorven is, want dan zou dit niet 

mogelijk zijn zonder het wezen van de mens aan te tasten. Bij 

deze besnijdenis wordt de besmette plek zonder handen 

weggenomen. Het is immers het werk van de Geest van God 

in de onzichtbare wereld. Wat wordt er weggenomen? Bij 

deze besnijdenis wordt het lichaam van het ‘zondige’ vlees 

afgelegd, alsof men een vuil kledingstuk uittrekt. Dat is het 

lichaam waarin de machten werkzaam waren. Het gaat hier 
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niet over de besnijdenis van Mozes (Joh. 7:22), maar over die 

van Christus, gesymboliseerd door de doop. 

 

12 daar gij met Hem begraven zijt in de doop. In Hem zijt gij 

ook mede opgewekt door het geloof aan de werking Gods, 

die Hem uit de doden heeft opgewekt. 

In de waterdoop getuigt men op aarde van wat er in de 

geestelijke wereld is gebeurd. Het oude is weggenomen en 

het nieuwe is gekomen. Door de waterdoop getuigt de mens 

dat hij een besnedene van hart is. De symboliek van de doop 

is duidelijk: De onderdompeling symboliseert de begrafenis; 

het opkomen uit het ‘watergraf’ verwijst naar opstanding. De 

doop beeldt niet alleen het afleggen en het begraven van de 

oude mens uit, maar het betekent ook het opstaan van de 

vernieuwde, gerechtvaardigde mens tot een nieuw leven.  

Het is als een huis, waarvan een gedeelte door brand is 

beschadigd. Dit deel wordt gesloopt en er verrijst een 

vernieuwd of hersteld huis, waar dag aan dag aan wordt 

gewerkt en dat mooier wordt dan ooit tevoren. Ook hier is 

weer sprake van een herstel- of groeiproces. 

Aan de opstanding gaat de opwekking vooraf. Deze wordt 

bewerkt door de heilige Geest, de werking van God, waarin 

wij geloven. Zo ging het ook met Jezus Christus. Hij werd door 

de heilige Geest opgewekt (Rom. 8:11) en stond vervolgens 

op uit de dood. Paulus trekt hier steeds een parallel tussen de 

gelovigen en Jezus zelf. Beiden volgen dezelfde weg (wordt 

vervolgd). 

 

N.B. In ‘Goud Vanouds’ een boodschap van wijlen br. Van den 

Brink over het met reikhalzend verlangend uitzien van de 

schepping naar de openbaarwording van de zonen van God. 

 

VERENIG MIJN HART (2b) 
 

Eén doel, het einddoel bereiken 
Door Henk Lijzenga 

 
Jezus leefde de Vader 

Hij zegt: alle mogelijkheden die ik heb, 

het spreken van woorden, het kunnen 

vertellen, uitleggen, voor mensen iets 

betekenen, mijn liefde tonen, dat doe 

ik allemaal met uw woorden, met uw gedachten, vanuit uw 

denken. Zoals U het ziet, zo doe ik dat. Daarvoor hoeft Jezus 

zichzelf niet weg te drukken of te negeren. Maar Hij was zo 

één met de Vader dat Hij altijd dacht en sprak zoals de Vader 

denkt en spreekt. Zijn doel is dat veel mensen hetzelfde zullen 

beleven met de Vader als wat Hij beleefde met zijn Vader. 

Daar werkt Jezus naar toe. 

Dat betekende zo’n manier van leven en het zo over kunnen 

brengen, waardoor de hele mensheid als het ware op z’n kop 

kwam te staan. Het is duidelijk dat in de geschiedenis van de 

mensheid het leven van Jezus zoveel dingen in een ander licht 

heeft gebracht. Er is geen mens die zo openbaar geworden is 

als Jezus Christus te midden van alle ‘grote’ mensen die er 

openbaar zijn geworden.  

Reken maar dat er in de mensheid best krachtige figuren 

bestaan hebben, want onze geschiedenisboeken staan er vol 

mee. Maar iemand als Jezus, dat gaat boven alles uit. Dat is 

een manier van bestaan die ontleend is aan alles wat God 

heeft. Zo wilde Jezus het, dat was zijn doel.  

En wat is jouw doel?  

Ik denk dat de meesten van ons zullen zeggen, ja dat is mijn 

doel ook, maar zo voel ik het niet, ik voel vaak andere dingen. 

Waar het mij om gaat, is dat je steeds meer één wordt in jezelf 

om dat doel voor ogen te houden. Dat je steeds meer zegt: 

hoe het ook is en wat er ook nog misgaat in mij, het gaat er 

mij om dat ik mijn waarde ga zien, zoals God die ziet. Dat ik 

ga doen wat mijn mogelijkheden zijn, zoals God die ziet, dat 

ik ga zien waar Hij naar toe werkt en dat ik mij daaraan 

overgeef.  

Te midden van strijd het doel van God uitwerken 

Waarom spreek ik hierover? Omdat ik juist de laatste paar 

maanden hierin nogal eens dwars gezeten ben door de vijand. 

Door de situaties die we in de gemeente meemaken en door 

andere dingen van buiten de gemeente. Dan kom je eigenlijk 

tot een situatie dat je moet zeggen: “Heer, wat er ook 

gebeurt, dat doel van U, daar wil ik me voor inzetten. Hoe het 

dan ook tegenloopt en wat er dan ook gebeurt.  Wat ik wil is 

dit: ik blijf bij dat doel van U.”  

Er zijn soms hele indringende momenten geweest. Momen-

ten waarin je eigenlijk tot op het bot ervaart: wil ik ook nu dat 

doel van God uitwerken? Dat je zo diep komt, dat je op een 

bepaald moment zegt: Wat is nu mijn doelstelling? Ik heb 

gemerkt dat als je op zulke momenten zoekt, HOE DAN DE 

HEER GAAT SPREKEN. Ik heb gemerkt dat je op zulke 

momenten niet kunt rusten op alle lauweren die je al 

verdiend hebt bij wijze van spreken. Op zulke kritische 

momenten heb je er niet zoveel aan, of daar een gemeente 

ontwikkeld is en dat er een heleboel broeders en zusters om 

je heen staan, want eigenlijk sta je dan totaal alleen met je 

Heer. In die situatie, dan de keuze te maken en te zeggen: “en 

toch Heer, al zouden mijn vader en mijn moeder mij verlaten, 

al zou iedereen bij me weglopen, Heer, wat U voor ogen hebt, 

wat U Jezus voor ogen hebt, dat wil ik voor ogen hebben, daar 

gaat het mij om. Als ik dan een heleboel dingen niet snap, dan 

snap ik dat maar niet, maar ik ken mijn doel. Ik verwacht dat 

U antwoorden gaat geven op de dingen die ik niet snap.”  

Eén worden in jezelf om met God en vanuit Jezus Christus dat 

doel van God uit te werken. Dat is niet heel moeilijk als je blij 
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bent, als je vrede ervaart, als er overwinning is. Dan is het 

bijna logisch dat je zegt: “Here Jezus wat U wilt, dat wil ik ook. 

Wat U voor ogen hebt, heb ik voor ogen.” Maar als het 

tegenzit, dan wordt het anders. Want wat wil je dan, hoe één 

ben je dan in jezelf? Of is daar dan het gevecht: “zal ik wel 

doorgaan, red ik het wel, zijn mensen wel betrouwbaar?” Jij 

alleen redt het ook niet, maar je redt het wel samen met je 

Heer. Vroeg of laat kun je niet doorgaan met afgaan op 

mensen. Op een bepaald moment kom jij in een situatie dat 

je moet kiezen: wil ik ook nu totaal alleen dat doel van God 

uitwerken en me daar helemaal in geven? 

Zorg ervoor dat je niet verslapt 

Maar waar het op aankomt is die eenheid in jouzelf. Het eens 

zijn met jezelf om altijd weer dat ene doel van God voor ogen 

te houden. Dat moet je juist heel erg in de gaten houden als 

het leven voortkabbelt. Als je van de ene dag na de andere 

dag rustig je weggetje gaat, van vakantie naar vakantie, van 

werk naar werk, van dag naar dag, van samenkomst naar 

samenkomst. De ene keer is het wat fijner dan de andere 

keer, maar het leven gaat met ups en downs rustig door. In 

die situatie, om je dan heel goed bewust te zijn: maar in dat 

alles ben ik het hierover met mezelf eens dat ik wil bereiken 

wat God wil. Dat ik daaraan mee wil werken. De Heer zegt 

niet voor niets: zorg dat je niet verslapt. Hij zegt dat in 

Hebreeën 12 als Hij het heeft over de zorg dat je “niet 

verslapt door matheid van ziel.” Omdat er zoveel op je ziel 

afkomt, omdat je zoveel meemaakt in het leven, omdat het 

zo ingrijpend is allemaal, het één na het andere en het stapelt 

maar op en het lijkt of je van alle kanten aangevallen wordt. 

Het vuur van de boze test je uit, ben je bestand? 

Dan kun je mat van ziel worden. Om dan keuzes te maken en 

naar de Heer te luisteren en te zorgen dat je niet verslapt. 

Want die eenheid in doel, dat eens zijn met jezelf, om dat doel 

van God in je leven uit te werken, dat wordt beproefd, dat 

wordt uitgetest. Door wie? Niet door God, maar de duivel wil 

je daarvan afhouden. Als de duivel dat uittest is de Heer er 

wel bij om jou te ondersteunen en te bekrachtigen. 

Tegelijkertijd wil de Heer ook dat die eenheid in jouw doel van 

leven bestand is tegen het vuur. Tegen het vuur van de 

beproeving, tegen het vuur van de verzoeking, tegen het vuur 

van de duisternis, van de leugen, van de laster, van 

schuldgevoelens. 

De Heer wil dat je blijft staan en het doel voor ogen houdt in 

zulke stormen. Daar heeft Hij die stormen niet voor nodig, 

maar als ze komen, is Hij daar en als je dan bij hem blijft, werkt 

het uit, dat je bestand raakt tegen dat vuur. “Want het vuur 

zal uitmaken wat ieders werk is”, schrijft Paulus in 

1 Korintiërs 3. Dat is niet, omdat God dat vuur geschapen 

heeft, maar omdat het vuur er is, omdat de duivel gevallen is, 

daarom is dat. Je moet daarin de zaken goed op een rijtje 

houden. God heeft het niet nodig om jou op die manier tot 

volheid te brengen. Maar je hebt wel nodig om als het ware 

door dat vuur heen te gaan, zodat je bestand bent tegen de 

verleiding en de verlokking van satan. 

Het hoogste geluk 

De Heer roept ons op dat je één wordt, het nog meer met 

jezelf eens wordt. Om dat einddoel te bereiken, of zoals 

Petrus zegt: “het einddoel, de zaligheid der zielen.” Het 

hoogste geluk, het allerheerlijkste wat je maar kunt beleven. 

Volkomen behoud, helemaal volop leven. In dit leven, maar 

ook in de hemel, in die geestelijke werkelijkheid van God.  

Het geweten spreekt, opdat je luistert 

Echt als mens functioneren, een geweten dat spreekt, maar 

ook dat je zo gericht bent dat je naar dat sprekende geweten 

luistert. Want het kan ook zijn dat je geweten wel spreekt en 

dat je innerlijk weet, dit moet ik niet doen en dat je het toch 

doet. Maar God wil het zo maken dat je geweten zo scherp en 

zuiver wordt dat als je die stem daar van binnen weet, of dat 

Gods geest daar doorheen spreekt, dat je daar dan ook op in 

kunt gaan en wil gaan.  

De zaligheid der zielen is: kunnen voldoen aan alle mogelijke 

vragen die God stelt, aan alle eisen die God wil. God heeft 

bepaalde gedachten en plannen die Hij wil uitwerken. Om 

daarin mee te kunnen gaan heb je nodig dat je een stuk 

verandering meemaakt in je leven en dus met hem meegaat 

in alle dingen die Hij aanreikt.  

Steeds weer zegt Hij, zou je dat wel doen? Kijk eens wat ik 

voor je heb, ik verheug mij over jou. Ook als jij denkt: ik heb 

alleen maar ellende. Dan zegt God, ja ik jubel over jou, want 

ik zie wat er allemaal in jou is en wat er ook uit kan komen. 

Waar het om gaat is, dat je je daaraan overgeeft.  

Hoe het doel van God nastreven? 

Hoe krijg je dat je het eens bent met jezelf in het doel dat God 

heeft en dat jij wilt nastreven? Dan moet je van tijd tot tijd je 

doel zuiveren, je doel bijstellen. Jezelf afvragen, ben ik wel 

met dat goede doel bezig? Heb ik dat nog wel voor ogen, waar 

ben ik eigenlijk mee bezig en waarom? In hoeverre denk je 

eraan? Heeft het je hart? David zegt: “verenig mijn hart”; wat 

doet David daarin? Daarin bidt hij, daarin verwacht hij. Je doel 

zuiveren en bijstellen.  

In de tweede plaats, verwachten dat Hij zo in jou werkt dat jij 

het steeds meer eens bent met jezelf. Dit wil ik en dat mag 

het me allemaal kosten. Leven in de verwachting dat Hij 

spreekt, dat Hij helpt, dat Hij ondersteunt, dat Hij bijstuurt.  

In de derde plaats: tot je door laten dringen dat je hem daarin 

nodig hebt. Dat Hij kan geven wat jij nodig hebt op die 

momenten dat je eigenlijk in jezelf hinkt op twee gedachten, 
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zoals Jacobus zegt, of dat je verdeeld bent in je hart. Kies 

hiervoor en besef dat God je wil helpen om de goede keuze 

te maken. Besef wat je nodig hebt. Jeremia zegt in hoofdstuk 

2 vers 37: “de Here is met mij als een held.” Als een held loopt 

Hij met je mee. Zo ervaart Jeremia dat.  

Zet je hart erop 

Wat ook heel belangrijk is, dat je je hart erop zet. Steeds weer 

je er aan overgeven. Ezra zette zijn hart erop, om de wet des 

Heren te kennen en uit te werken.  

En tot slot Jozua 1:8: “Dit wetboek mag niet wijken uit uw 

mond, maar overpeins het dag en nacht, opdat gij 

nauwgezet handelt overeenkomstig alles wat daarin 

geschreven is, want dan zult gij op uw wegen uw doel 

bereiken en zult gij voorspoedig zijn. Heb Ik u niet geboden: 

wees sterk en moedig? Sidder niet en word niet verschrikt, 

want de Here, uw God, is met u, overal waar gij gaat.” 

Je mag het zeker weten dat je Gods doel wil najagen en dat 

Hij bij je is, overal waar je gaat. De Heer zegt: wees maar sterk, 

toe maar, je kunt het wel. Verwacht het van Mij. Wees 

moedig, wees dapper, sta op. Word één in jezelf om Gods doel 

na te jagen. Dat is de weg naar die eenheid waar Jezus het 

over heeft in Johannes 17 (wordt vervolgd). 

Dit artikel is digitaal van de mp3 uitgewerkt door Corrie Kuster en licht 

bewerkt door Ine Lijzenga en redactie. 

SAMENVATTINGEN VAN LEZINGEN 

VAN STEVE WOHLBERG 

Door Piet Guijt 

Intro 

Wie is Steve Wohlberg? Een Joods-

Amerikaanse christen-voorganger, 

afkomstig uit de Zevende Dags 

Adventisten. Toch niet een groepering die zo op het eerste 

gezicht veel gemeen heeft met het volle evangelie... 

Integendeel, als we in contact komen met Adventisten dan 

ervaren we vaak een extra nadruk op het willen houden van 

de natuurlijke, aardse sabbat en daar zijn we niet zo van 

gecharmeerd. Dat gezegd hebbende, is het opmerkelijk als we 

kennis nemen van zijn eindtijdopvattingen, namelijk omdat er 

zoveel overeenkomst is met wat wij geloven, onder andere 

wat Israël betreft en wat de ‘geheime’ opname aangaat. Dat 

ontdek je als je kennisneemt van 1 of meer van de 9 video’s 

die Piet Guijt qua inhoud voor ons heeft samengevat, om een 

beeld ervan te schetsen. Geen woord over de sabbat in de 

video’s en dat gebeurt evenmin in zijn in het Nederlands 

vertaalde boek ‘Misvattingen over de eindtijd’ dat een 

gedegen inhoud heeft. De auteur overstijgt kennelijk wat in 

zijn achtergrond gebruikelijk is. Steve Wohlberg verrast ons 

uit een geheel onverwachte hoek met zijn spreken en schrijven 

over eindtijdonderwerpen. Daarom geven we per 

uitzondering een keer aandacht aan deze Joodse broeder met 

een geestelijke Israëlvisie (red.). 

Eerste Serie: ‘Israël in de profetie’ 

1. ‘Twee soorten Israël’, 

(de YouTube video) 

Samenvatting 

Om de Bijbel goed te begrijpen, is geestelijke onderscheiding 

heel belangrijk. Niet voor niets is er de gave van het 

onderscheiden van geesten (1 Kor. 12:10c). Heel vaak 

gebruikte Jezus natuurlijke begrippen (tempel, geboorte, 

water, brood, eten van Zijn vlees en drinken van Zijn bloed) 

(Joh. 2,3,4 en 6) maar met een geestelijke betekenis, die de 

hoorder wél moet verstaan. Zo is er naast het Israël naar het 

vlees (1 Kor. 10:18; Rom. 9:3) een Israël naar de geest, het 

Israël van God (Rom. 9:8; Gal. 6:16), bestaande uit Joden en 

niet-Joden die Jezus als hun Verlosser hebben aangenomen 

en kinderen van God zijn geworden. Zij zijn zaad van 

Abraham en naar de belofte erfgenamen (Gal. 3:29).  

2. ‘Israël en Jezus Christus’,  

(de YouTube video) 

Samenvatting 

In het Oude Testament wordt het etnische volk Israël Gods 

zoon en knecht genoemd in wie God een welbehagen heeft 

(Jes. 42:1-3), en ook de wijnstok en het zaad van Abraham 

(Jes. 41:8). In het Nieuwe Testament zien we in vele teksten 

(o.a. Mat. 3:17; 12:17-18; Joh. 15:1) dat Jezus de vervulling 

ervan is. Hij is HET zaad van Abraham (Gal. 3:16), het ware 

Israël, en ook zij die in Christus zijn en deel uitmaken van Zijn 

gemeente (Gal. 3:29; Rom. 9:8). Het is zaak om een duidelijk 

onderscheid te maken tussen het natuurlijke en het 

geestelijke Israël. Dan gaat men ook inzien dat de slag bij 

Armageddon (= berg van slachting) geen lokale oorlog is in 

een vallei ten noorden van Jeruzalem en gericht op etnisch 

Israël, maar een geestelijke oorlog van het beest tegen het 

Lam en zij die met Hem zijn (Op. 17:14), Zijn gemeente.)  

3. ‘Zeven jaren van Verdrukking’  

(de YouTube video) 

Samenvatting 

Steve Wohlberg beschrijft welke misverstanden zijn 

ontstaan over de plaats en de invulling van de 70-ste 

jaarweek van Daniël. Het gaat in Daniel 9:27 helemaal niet 

over de antichrist die een verbond sluit, niet over een 

herbouwde tempel en niet over een grote verdrukking van 7 

jaren. Er is zelfs in de gehele Bijbel geen enkele specifieke 

https://www.youtube.com/watch?v=FjQQy7uKNho
https://www.youtube.com/watch?v=vy6yyz4guXc
https://www.youtube.com/watch?v=CLnnVpaxDrg&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=7
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tekst over zeven jaar grote verdrukking te vinden. Maar het 

gaat over Jezus Christus die een nieuw verbond in Zijn bloed 

sluit (Lk. 22:20) en die halverwege de 70-ste jaarweek Zijn 

leven gaf waardoor dierenoffers niet en nooit meer nodig 

zijn. Met tien argumenten toont Wohlberg aan dat alle 

punten uit de 70-ste jaarweek zijn vervuld. Het verwachten 

van een zgn. opname vóór een zgn. grote verdrukking van 7 

jaren is daarom een mega-mythe.  

4. ‘Grote waarheden over de tempel’  

(de YouTube video) 

Samenvatting 

Vele christenen menen op grond van bepaalde Bijbelteksten 

dat er een derde tempel in Jeruzalem zal moeten komen. 

Steve Wohlberg laat zien dat deze teksten geen enkele 

argumentatie voor de bouw van een derde tempel bevatten. 

Integendeel, dit zou een grove belediging zijn van God de 

Vader die nota bene Zijn Zoon Jezus Christus voor eens en 

altijd als het ware offer heeft gegeven en waardoor 

dierenoffers niet meer nodig zijn. Een herbouwde derde 

tempel kan nooit Gods tempel zijn (zie ook bijv. Hand. 

7:48,49). En Hebreeën wijst erop dat er een tempel in de 

hemel is met Jezus als Hogepriester. Openbaring 11:19 

spreekt over de tempel Gods, die in de hemel is, dus ook het 

boek Openbaring spreekt nergens over een aardse tempel. 

5. ‘Israël, Babel en Armageddon’ 

(de YouTube video) 

Samenvatting 

Het boek Openbaring van Jezus Christus noemt veel 

begrippen, geografische plaatsen en gebeurtenissen die we 

ook in het Oude Testament tegenkomen, bijv. Jeruzalem, 

tempel, Sion, Babylon, Sodom, Eufraat, etc. Veel christenen 

denken daarom dat het in het laatste Bijbelboek gaat over 

die natuurlijke begrippen en plaatsen. Maar wat Johannes 

doet, is deze termen gebruiken voor een diepere geestelijke 

en wereldwijde betekenis. In deze zeer interessante en 

leerzame video worden relaties en parallellen toegelicht 

tussen het Oude Testament (uit o.a. Jesaja, Jeremia), 

Hebreeën en het Boek Openbaring dat niet gaat over het 

natuurlijke Israël maar over de gemeente van Jezus Christus 

(het Israël in geestelijke zin). 

Tweede Serie: ‘Misvattingen over de eindtijd’ 

1.‘De opname’,  

(de YouTube video: Misleidingen over de opname / 

Misleidingen in de Eindtijd (1/4)) 

Samenvatting 

In deze video wordt door de Christen geworden Joodse 

theoloog Steve Wohlberg met een aantal sterke argumenten 

aangetoond dat de veronderstelling van een zgn. opname 

voorafgaand aan de grote verdrukking niet alleen volkomen 

onjuist maar ook zeer misleidend is. Zo gaat het in bijv. Mt. 

24:40,41 en 1 Kor. 15:51,52 niet om de opname maar om 

wat er zal gebeuren bij de tweede komst van Jezus. 

2. ‘De verdrukking’,  

(de YouTube video: Misleidingen over de verdrukking / 

Misleidingen in de Eindtijd (2/4)) 

Samenvatting 

Steve Wohlberg wijst erop dat de zgn. grote verdrukking van 

7 jaren nergens expliciet in de Bijbel genoemd wordt. Die 

mega-mythe is gebaseerd op een verkeerde interpretatie van 

Dan. 9:27. Aangetoond wordt waarom de tussenruimte of 

'gap' van 2000 jaar tussen de 69-ste en 70-ste jaarweek uit de 

lucht gegrepen is en dat de 70-ste jaarweek direct is gevolgd 

op de 69-ste jaarweek. De 70-ste jaarweek gaat helemaal niet 

over de antichrist die in de eindtijd een verbond zou hebben 

gesloten met de Joden, maar over Jezus Christus die een 

nieuw verbond in Zijn bloed sluit dat voor velen vergoten 

wordt tot vergeving van zonden (Lk. 22:20; Mt. 26:28). En 

midden in de 70-ste week gaf Hij Zijn leven waardoor een 

tempel en dierenoffers niet meer nodig waren en zijn.   

3. ‘De Anti-Christ’,  

(de YouTube video: Misleidingen over de antichrist / 

Misleidingen in de Eindtijd (3/4)) 

Samenvatting 

Johannes schrijft in 1 Joh. 2:18 dat er vele antichristen zijn 

opgestaan. De eeuwen door hebben christenen zich 

afgevraagd wie de antichrist zou kunnen zijn. Sommigen 

zagen in Nero de antichrist of het beest. Luther zag de 

antichrist in de paus en de rooms-katholieke kerk vanwege de 

vervolging in zijn tijd. Steve Wohlberg bespreekt drie visies, 

namelijk het preterisme (antichrist was er al in het verleden), 

het futurisme (één antichrist zal komen in de eindtijd) en het 

historisme dat zegt dat de antichristen gedurende de gehele 

geschiedenis en dus ook nu onder ons kunnen zijn, en dat we 

steeds waakzaam moeten zijn en blijven. 

4. ‘Israël’,  

(de YouTube video: Misleidingen over Israël / Misleidingen 

in de Eindtijd (4/4)) 

Samenvatting 

Veel natuurlijke zaken zoals een tempel, water, geboorte, 

worden in de Bijbel, met name in het boek Openbaring (zie 

bijv. Op. 3:12; 11:19) vaak gebruikt als metaforen van een 

https://www.youtube.com/watch?v=8gO9dMfE5LM&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=6
https://www.youtube.com/watch?v=KqEYgL3P4AY&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=8
https://www.youtube.com/watch?v=rZD4JKc3Zfo&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=7
https://www.youtube.com/watch?v=rZD4JKc3Zfo&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=7
https://www.youtube.com/watch?v=guaXvOI99eY&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=8
https://www.youtube.com/watch?v=guaXvOI99eY&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=8
https://www.youtube.com/watch?v=JZ_NlMTvSLw&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=9
https://www.youtube.com/watch?v=JZ_NlMTvSLw&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=9
https://www.youtube.com/watch?v=k5YeX6uvEV4&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=10
https://www.youtube.com/watch?v=k5YeX6uvEV4&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=10
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bepaalde geestelijke werkelijkheid. Zo is er naast het 

natuurlijke Israël (naar het vlees) ook een Israël van God (naar 

de geest) (Gal. 6:16) dat bestaat uit mensen die door geloof 

in Jezus Christus kinderen van God zijn geworden en 

erfgenamen zijn van de beloften van God aan Abraham (Gal. 

3:29).  

De video eindigt met het getuigenis van de Jood Steve 

Wohlberg over zijn bekering. 

   

 

 

 

 

 

https://www.bazuintesion-shop.nl/a-36173902/boeken-

bazuin/misvattingen-over-de-eindtijd/#description 

Het boek als fysiek exemplaar kost slechts € 6,95 excl. 

verzendkosten en telt 272 pagina’s. Of download het boek als 

epub-bestand: Misvattingen over de eindtijd 

 

‘GOUD VANOUDS’ uit de Infotheek 

 
Door Rita Blijdorp  

 
Dit keer in deze rubriek met vaak ‘gouwe 

ouwe’ toespraken, een ‘nieuwe en verse’ 

prekenserie over Abram/Abraham van 

br. Toon van den Hoorn uit Alphen. 

Eigentijds en met een andere blik op de 

bekende feiten. Kinderen reageerden op deze serie met “gaat 

u nog door hiermee?...”. Beslist een aanrader! Hierbij de 

links: Abram 1, Abram 2 en Abram 3 . 

In deze turbulente tijd, waarin de schepping met reikhalzend 

verlangen wacht op het openbaar worden van de zonen 

Gods, deze bemoediging voor Gods kinderen uit Rom 8:18-27 

door wijlen broeder J.E. van den Brink: Geest van het 

zoonschap - openbaar worden van de zonen Gods. 

 

 

 

LIEDEREN om te luisteren 

Door Henk Verbeek 

De dagen worden korter en kouder. 

Wind en regen doen je vaak somber 

worden. Natuurlijk, we moeten even 

doorzetten voor het weer beter wordt. Lied 165 (Gods 

bedoeling met ons leven) gaat over strijd, geloof, geduld, 

volharding en overwinning. En Lied 166 (Overwinnend op 

weg) gaat nog een stapje verder: U voert ons hogerop, heel 

de schepping wordt hersteld, ons is een plaats bereid op Gods 

troon. Een hoopvolle toekomst. In koor 5 en koor 6 kunnen 

we (alvast) juub'len en juichen. 

 

GODS OOGAPPEL 

Naar Zach. 2:8:  

“Wie u aanraakt, raakt Zijn oogappel aan” 

Mijn oogappel ben jij; 

’t Is veilig dit te weten! 

Ik berg je in Mijn hand, 

Zul je dit nooit vergeten? 

                                                      Mijn handen zijn zo zacht 

                                                      ja, vrij van elk geweld. 

                        En wie jou waagt te schaden 

         wordt door Mijn kracht geveld 

Wie jou aanraakt, raakt Mij, 

want wij zijn immers één! 

En voor Mijn majesteit 

Snellen de schenders heen. 

      Door engelen omringd 

      Zul je Mijn glans verspreiden; 

      jij bent Mijn hartenwens: 

      in jou zal ‘k heil bereiden! 

Want kostbaar ben je, kind, 

kleinood van grote waarde; 

je bent Mijn heerlijkheid 

in hemel en op aarde! 

         Mijn oogappel ben jij, 

         Mijn roem, Mijn lof en luister! 

         Ik laaf je met Mijn licht 

         en dat ontkracht elk duister. 

Berry Janson 

 

 

 

https://www.bazuintesion-shop.nl/a-36173902/boeken-bazuin/misvattingen-over-de-eindtijd/#description
https://www.bazuintesion-shop.nl/a-36173902/boeken-bazuin/misvattingen-over-de-eindtijd/#description
http://adventkerkleiden.nl/downloads/misvattingen%20over%20de%20eindtijd.epub
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/eaf46367c11fab8c85a1ba48bf27a813
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/ad0c2e78b7923056626928d0f0a879b0
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/ffacd536aa5d4542eb62d5a8ea6b79b2
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/c5a155b822e8e41ee75e0fef9d237cc0
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/c5a155b822e8e41ee75e0fef9d237cc0
https://youtu.be/GtCQaQ1GmNw
https://youtu.be/qNRv59l1xHc
https://youtu.be/Y6gZJMTL-uQ
https://youtu.be/THXHeRzxhpA
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DE GEZONDE LEER (9) 

Geestesdoop (1) 

Door Jildert de Boer 

Verschillende opvattingen 

“Je hebt geen speciale doop in de 

Geest nodig”, zegt men. Daar hoef je 

niet naar te verlangen of te streven 

is dan de volgende gedachte. “Je 

hebt de heilige Geest automatisch al ontvangen bij bekering 

en wedergeboorte”, wordt wel gesteld. “Dat gaat vanzelf ”, 

zo meent men.  

In de oude Pinksterbeweging moest men vaak lang wachten 

op en bidden om de doop in de Geest en misschien sprak men 

ooit één keer in tongen als een teken, slechts bij die 

gelegenheid. Zo ging het vaak in ‘oud-Pinksteren.’ 

Later - zo vanaf 1950/1960 - kwamen bewegingen als 

‘Stromen van Kracht’ (onder leiding van Karel Hoekendijk) en 

‘Kracht van Omhoog’ op (onder leiding van J.E. van den Brink) 

die zeiden dat met de doop in de heilige Geest het spreken in 

tongen in principe voor elke christen is, op basis van: “En ik 

zou wel willen dat u ALLEN in andere talen spreekt…” (1 Kor. 

14:5a). 

Sommige christenen, vooral de aanhangers van de 

zogenoemde bedelingenleer, die in de Bijbel zeven 

heilsdispensaties menen te onderscheiden, moeten weinig 

hebben van het gebed tot de hemelse Vader om de heilige 

Geest: “hoeveel te meer zal uw hemelse Vader de Geest 

geven aan hen die Hem daarom bidden” (Luk. 11:13). Zij 

vinden dat je nu - nadat het eenmaal Pinksteren is geweest - 

niet meer om de heilige Geest hoeft te bidden. Elk mens die 

christen wordt, zou de doop in de heilige Geest meteen 

meekrijgen met bekering en wedergeboorte.  

Een volgende, tweede ervaring volgens het Woord 

Volle evangelie christenen zullen daarop iets zeggen als: 

“Natuurlijk werkt de Geest ook in bekering en weder-

geboorte, maar dat is iets anders dan de doop in en de 

vervulling met de Geest ervaren.” Het gaat niet alleen om een 

historisch Pinksteren, maar ook om een persoonlijk 

Pinksteren in ons leven. Vaak ontvang je die pinksterzegen 

door geloof en gebed en veelal onder handoplegging.  

Johannes de Doper had het over twee verschillende dingen 

toen hij op Jezus wees: 

 

• “Zie, het Lam van God, dat de zonde van de wereld 

wegneemt” (Joh. 1:29). 

• “Op Wie u de Geest ziet neerdalen en op Hem 

blijven, Die is het Die met de Heilige Geest doopt” 

(Joh. 1:33). 

 
Jezus Zelf was in gebed toen Hij de toerusting met de heilige 

Geest voor Zijn bediening ontving (Luk. 3:21-22). Ook voor 

ons geldt daarom zeker: “Hoeveel te meer zal de hemelse 

Vader de heilige Geest geven aan hen die tot Hem bidden” 

(Luk. 11:13). 

We lezen over de Geest van de waarheid: “want Hij blijft bij 

u en zal in u zijn” (Joh. 14:17). Toen Jezus bij zijn discipelen 

verkeerde, was de Geest wel bij hen, maar op de pinksterdag 

in Handelingen 2 kwam Hij ook in hen.  

Wedergeboorte en Geestesdoop 

Vóór de pinksterdag lezen we dat Jezus na Zijn opstanding op 

de discipelen blaast en zegt: “Ontvangt de Heilige Geest” 

(Joh. 20:22), maar eigenlijk staat er in het oorspronkelijke: 

“Ontvangt heilige geest.” Het bepalende lidwoord ‘de’ 

ontbreekt in de grondtekst. Het Grieks kent niet het 

onbepaalde lidwoord ‘een’ en de vertaling Geest of geest is 

een vertaalkeuze. Daarom zou men ook goed kunnen 

vertalen ‘ontvangt een heilige geest’, dat wil zeggen: 

Ontvangt een gereinigde/geheiligde menselijke geest. Dit 

gedeelte wijst daarom op de levendmaking van de menselijke 

geest door de wedergeboorte en dat gebeurde na Zijn 

opstanding. In het oude verbond was er alleen sprake van 

bekering, niet van wedergeboorte, dan slechts in profetie 

(Ezech. 11:19; Ezech. 36:26). Wedergeboorte is: in de 

geestelijke wereld geboren worden, van boven, uit God 

geboren worden. Wedergeboorte betekent het Koninkrijk 

van God zien en er binnengaan (Joh. 3:3,5). 

Zoals gezegd hadden de bekeerde discipelen vóór de 

pinksterdag al ervaren dat de heilige Geest BIJ hen woonde 

(Joh. 14:17a) en werden zij door de opstanding uit de doden 

van Jezus Christus opnieuw geboren (wedergeboren) tot een 

levende hoop (1 Petr. 1:3). Jezus bevestigde dat na Zijn 

opstanding met het geven van een geheiligde menselijke 

geest toen Hij op hen blies (Joh. 20:22). Op de pinksterdag 

(Hand. 2:4) ontvingen zij Gods heilige Geest naar de belofte: 

“Hij zal IN u zijn” (Joh. 14:17b). In de wedergeboorte zijn we 

van boven, uit God geboren en worden we een kind van God 

(Joh. 1:12-13). In de eerste Petrusbrief staat het zo: “U, die 

wedergeboren bent, niet uit vergankelijk, maar uit 

onvergankelijk zaad door het levende en eeuwig blijvende 

Woord van God” (1 Petr. 1:23). Door de Geestesdoop krijgen 

we kracht van boven, kracht uit de hoge (Luk. 24:49) en gaan 

we functioneren in de hemelse gewesten (Ef. 2:6). Op de weg 
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van heiliging door de Geest (2 Thess. 2:13; 1 Petr. 1:2) zullen 

we kunnen uitgroeien tot zonen van God.  

De doop in vuur 

Daarbij moeten we ons realiseren dat toen Jezus in water 

gedoopt en met de Geest werd gedoopt (Luk. 3:21-22) 

onmiddellijk de strijd met de boze ontbrandde: de verzoeking 

in de woestijn door de duivel was de ‘testcase’ en Zijn 

vuurdoop (Luk. 4:1-2).  

Ook wij ontvangen niet alleen de zegen en de overvloed van 

de doop in de Geest, maar daarna worden we eveneens 

geconfronteerd met de doop in vuur (Luk. 12:49-53; 1 Petr. 

4:12-13; 1 Petr. 1:6-7), want de duivel valt ook ons direct en 

indirect door mensen heen aan. Zo legt hij ons het vuur na 

aan de schenen. Dan gaat het erom om bestand te blijven in 

de strijd en het lijden dat onvermijdelijk ons deel wordt bij 

het volgen van Jezus door de vuurgloed van de beproeving 

heen (1 Petr. 4:12). Gods Geest maakt ons hierin sterk! 

Een dubbel deel 

Ondanks onze bekering tot vergeving van zonden en de 

wedergeboorte door het levende en eeuwig blijvende Woord 

van God (1 Petr. 1:23; vergelijk Jak. 1:18) als een eerste troost 

zijn wij daarmee niet tevreden en verlangen wij naar een 

tweede troost. Dat wil zeggen: een andere (allon= andere, 

maar van dezelfde soort) Trooster die ons hulp en kracht 

geeft, namelijk de heilige Geest (Joh. 14:16). Dat is genade op 

genade ontvangen (Joh. 1:16) of een dubbel deel krijgen 

(vergelijk Jes. 40:1-2 en Jes. 61:7) (wordt vervolgd). 

 
WANDELEN DOOR HET OUDE TESTAMENT (10) 
 

Naar de bijbelstudie op 2002-12-04 in de VEG 

‘Immanuël te Breda 

 

Door Cees Visser                               

 

Korte recapitulatie 

We vervolgen onze bijbelstudie 
over de voortijd. We hebben gezien 
dat het hele gebeuren rond Kaïn en 
Abel een behoorlijke invloed heeft. De gebeurtenissen tussen 
Kaïn en Abel drukken hun stempel op die voortijd. Het rijk der 
duisternis zoekt ingang in de hemel van de mens en vindt 
ingang. Onder aanvoering van Belial vallen ze aan en winnen 
ze terrein (over wie deze ‘grootvorst’ is, vindt u veel meer 
informatie in Studieblad 59 t/m 62: 
https://veg-immanuel-
breda.nl/studiemateriaal/geheimenissen-onthuld-1/  
(en daarna de andere drie artikelen). 
 

De eerste mens, die sterft, is de rechtvaardige Abel 
 
Het valt op dat de eerste mens die sterft niet de zondaar is, 
maar de rechtvaardige. De goede ontwikkeling in Abel wordt 
met geweld afgebroken, en de zegen die God door Abel geeft 
- en nog meer wil geven - wordt buiten werking gesteld. Zo 
werkt Belial. Zo werkt het rijk der duisternis. Met elke klap 
willen ze een dubbele slag uitdelen; je ziet het hier gebeuren. 
In en door Kain wordt een dubbele klap uitgedeeld. Kaïn zelf 
wordt de eerste ‘gebonden’ mens op aarde. En Abel, de 
rechtvaardige, de man door wie de zegen van God werkzaam 
is en nog veel meer werkzaam zou kunnen worden, sterft. Hij 
wordt buiten werking gesteld.  
 
Het verschil tussen een zondaar en een gebondene 

 

Kaïn is niet de eerste zondaar op aarde; dat is Adam. Hij is wel 
de eerste gebondene op aarde; een groot verschil. Want 
zonden kunnen je vergeven worden. Zonden kunnen worden 
bedekt, ook in het oude verbond: door geloof. Door geloof in 
God kun je door het offer dat je in geloof brengt, van God 
vergeving ontvangen. Veel mensen in het oude verbond 
ontvangen op die wijze een toegerekende rechtvaardigheid, 
een toegerekende gerechtigheid. Voor de zonde is er in het 
oude verbond nog een oplossing: Adam kan dóór. Hij kan nog 
heel veel beleven van Gods koninkrijk; niet meer het volle en 
volmaakte, maar wel nog veel.  
Maar als je geestelijk eenmaal ‘gebonden’ raakt, kom je in 
een heel andere situatie terecht. Voor Kaïn staat de zaak er 
heel anders voor dan voor Adam. Van gebondenheden moet 
je worden bevrijd, anders kom je er niet meer ‘los’ van. Voor 
zo’n geestelijke ‘bevrijding’ biedt het oude verbond geen 
mogelijkheden. Vergeving kan wel, maar bevrijding is niet 
mogelijk in het oude verbond.  
 
Wat in het nieuwe verbond mogelijk wordt 
 
Bevrijding van geestelijke bindingen wordt pas mogelijk in het 
nieuwe verbond: door het werk van Jezus Christus. Door 
geloof in Hem ontvang je dan niet alleen een toegerekende 
gerechtigheid, maar een volkomen rechtvaardiging, geen 
gedeeltelijke en voorlopige vergeving van zonden, maar een 
totale en volledige vergeving. Door Jezus Christus wordt er 
vergeving én bevrijding mogelijk gemaakt, en daarmee een 
totale verlossing en in-vrijheid-stelling van de mens. Hoe ver 
hij ook verstrikt is geraakt in het web dat Satan voor hem 
heeft gespannen. Wat een wonder van genade!  
 
Kaïn is bezet gebied geworden en dat heeft gevolgen 

 

Voor Kaïn ligt dat anders. Kaïn heeft de deur van zijn hart 
opengezet en de boze is binnengedrongen. De machten die in 
zijn levenshuis hun plaats hebben verworven, staan die plek 
niet meer af. Kaïn komt niet meer los van de geesten die hem 
binden. Ze drijven hem buiten Gods koninkrijk. We hebben 
vorige keer gelezen dat Kaïn weggaat van het aangezicht des 
Heren. Hij gaat weg bij de mensen waarin God nog wil 

https://veg-immanuel-breda.nl/studiemateriaal/geheimenissen-onthuld-1/
https://veg-immanuel-breda.nl/studiemateriaal/geheimenissen-onthuld-1/
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werken, weg bij Adam en Eva, weg bij de andere zonen en 
dochters die zij ná Kaïn en Abel hebben gekregen. Kaïn wordt 
verdreven, weggedreven. Kaïn gaat weg, hij kan daar niet 
meer blijven.  
De boze geesten die zijn leven in beslag hebben gekregen, 
werken dóór. Die geesten werken door in zijn nageslacht; dat 
is een wetmatigheid in de geestelijke wereld. Een vader die 
kinderen krijgt, dient zijn kinderen te heiligen. Maar als de 
vader gebonden is, kan de zoon of de dochter die uit hem 
geboren wordt, niet opgaan in het volle licht, niet geheiligd 
worden. De macht die in de vader werkt, probeert ook het 
kind, de zoon of de dochter te pakken. Zo werkt dat al sinds 
de grondlegging der wereld.  
 
Een goed voorbeeld ontbreekt in het geslacht van Kaïn 

 

Dit zie je in het geslacht van Kaïn ook gebeuren. Geen 
opvoeding ‘in de vreze des Heren’ voor de kinderen van Kaïn, 
geen ‘heiliging’, geen ‘voorbeeld’ in het leven van de vader 
die dat geslacht verwekt. En ook geen voorbeeld te zien in die 
andere mensen, in ‘opa Adam’, om het zo maar eens te 
zeggen, of in hun ooms en tantes, want ze zijn weggegaan uit 
het land waar Adam en Eva met hun oudere en jongere 
kinderen wonen.  
 
De wetteloosheid neemt toe in Kaïns nageslacht 
 
In het nageslacht van Kaïn zie je een toenemende 
wetteloosheid tevoorschijn komen, een steeds grotere 
goddeloosheid, een steeds sterker opkomend geweld. En dat 
gaat door van geslacht op geslacht. Het nageslacht van Kain 
glijdt steeds dieper en steeds verder af. Hij krijgt kinderen. Hij 
krijgt kleinkinderen. Hij krijgt achterkleinkinderen, een heel 
nageslacht. De Bijbel noemt er een paar van. Je vindt het in 
Genesis 4:16-23: 
Toen ging Kaïn weg van het aangezicht des Heren, en ging 
wonen in het land Nod, ten oosten van Eden. En Kaïn had 
gemeenschap met zijn vrouw en zij werd zwanger en baarde 
Henoch; daarna werd hij de stichter van een stad en hij 
noemde deze stad naar zijn zoon Henoch. En aan Henoch 
werd Irad geboren en Irad verwekte Mechujaël, en 
Mechujaël verwekte Metusaël, en Metusaël verwekte 
Lamech. En Lamech nam zich twee vrouwen; de ene heette 
Ada, en de andere Silla. 20 En Ada baarde Jabal; hij is de 
vader geworden van hen, die in tenten en bij de kudde 
wonen. En de naam van zijn broeder was Jubal; hij is de 
vader geworden van allen, die citer en fluit bespelen. En Silla 
baarde eveneens, namelijk Tubal-Kaïn, (de vader van) de 
smeden, allen, die koper en ijzer bewerken. En de zuster van 
Tubal-Kaïn was Naäma. En Lamech zeide tot zijn vrouwen: 
Ada en Silla, hoort naar mijn stem; vrouwen van Lamech, 
neigt uw oor tot mijn rede. Ik sloeg een man dood om mijn 
wonde, een knaap om mijn striem; want Kaïn wordt 
zevenvoudig gewroken, maar Lamech zevenen- 
zeventigmaal! 
Er wordt een aantal namen genoemd. De eerste de beste 
zoon van Kaïn heet Henoch. Verwar deze Henoch niet met de 

man die in het geslacht van Set op een gegeven moment naar 
voren komt. Dat is de Henoch die met God wandelt, daar 
hebben we het zo meteen over. Deze Henoch is een zoon van 
Kaïn. Met deze Henoch bouwt Kaïn voor zijn gezin een stad 
en noemt die stad naar zijn zoon. In het tweede geslacht, de 
kleinkinderen, is Irad een van de zonen. In het derde geslacht 
Mechujaël, in het vierde geslacht Metusaël, en in het vijfde 
geslacht Lamech.  
 
Twee Lamechs en twee Henochs in beide nageslachten 
 
En deze Lamech moeten we weer niet verwarren met de 
Lamech die de vader is van Noach. Want ook Noach heeft een 
vader die Lamech heet, een andere Lamech dan deze. Er zijn 
dus twee Henochs: één in de lijn van Kaïn en één in de lijn van 
Set. En er worden ook twee Lamechs genoemd in de eerste 
hoofdstukken van Genesis: ook weer één in de lijn van Kaïn 
en één in de lijn van Set. Van deze mensen worden een paar 
dingen genoemd.  
 
Natuurlijke, aardse vaardigheden ontwikkelen zich 
 
De één wordt de vader van allen die citer en fluit bespelen, 
de ander wordt de vader van de smeden. Weer een ander 
wordt de vader van hen die in tenten en bij de kudde wonen. 
Capabele en vermogende mensen. Mensen met talenten en 
gaven die ingezet zouden kunnen worden ter ere van God. 
Maar dat gebeurt niet. Ze worden alleen ingezet voor aardse 
zaken.  
De vader van alle smeden, Tubal Kaïn, zal zwaarden hebben 
ontdekt. Hij zal wapens hebben kunnen maken van het koper 
en het ijzer en zo het geweld op aarde verder vormgegeven 
hebben. Helemaal aardsgericht. Bezig met alles behalve de 
bedoeling van God. In Kaïns nageslacht zie je dus wel opgang, 
maar alleen op het terrein van natuurlijke vaardigheden. 
 
Neergaande spiraal in de geestelijke vaardigheden 
 
Op het terrein van de geestelijke vaardigheden zie je alleen 
maar een neergang. Na vijf geslachten bereikt die neergang 
een dieptepunt in Lamech. Hij houdt het niet meer bij één 
vrouw, hij neemt er twee. Hij kraamt geweld uit. Hij is vol van 
grootspraak, hoogmoed en zelfzucht; het komt er in zijn leven 
allemaal uit. Lamech is wraakzuchtig, goddeloos en 
wetteloos. Hij vergeeft de ander niet meer, hij dreigt met de 
dood voor eenieder die maar een hand naar hem uitsteekt. 
Wat een wereld, wat een leefklimaat!  
In dat nageslacht van Kaïn dat zich steeds verder uitbreidt, 

steden gaat bouwen en een heel land in bezit neemt, komt 

de sfeer van het rijk der duisternis en het rijk van de dood 

steeds verder naar voren. Het is een ‘verdorven’ geslacht.  

Het nageslacht van Set, de plaatsvervanger van Abel 

 

Abel komt door zijn vroegtijdige dood niet toe aan 
nageslacht. Hij heeft geen zonen gekregen. Wordt daarmee 
de goede lijn die zich in zijn leven heeft ingezet, definitief 
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afgebroken? Nee, gelukkig niet. In Genesis 4:25 lezen we: En 
Adam had weer gemeenschap met zijn vrouw en zij baarde 
een zoon en gaf hem de naam Set, want (zeide zij) God heeft 
mij een andere zoon gegeven in plaats van Abel. Set wordt 
geboren en Eva ziet in hem de plaatsvervanger van Abel. Zij 
hoopt dat de goede ontwikkeling die zich in Abels leven heeft 
ingezet, doorgaat in deze plaatsvervanger, voortgang vindt in 
het leven van Set. Eva spreekt haar geloof uit. Zij is haar geloof 
niet kwijtgeraakt, ondanks alles wat zij tot op dat moment 
heeft meegemaakt. Eva blijft haar vertrouwen vestigen op de 
Heer. Al bij de geboorte van Kaïn sprak zij een verwachting 
uit, maar die is helemaal niet uitgekomen. Bij de geboorte van 
Set spreekt ze opnieuw een verwachting uit, ondanks het 
verdriet en de teleurstelling vanwege de dood van Abel. Eva 
is een vrouw die zich blijft richten op de belofte van God die 
aan haar persoonlijk is gedaan in het paradijs: uit u zal iemand 
voortkomen die de kop van de slang zal vermorzelen 
(Gen.3:15). Eva houdt dat vast en ze put daar steeds weer 
vreugde uit!  
Wat een prachtige naam: ‘plaatsvervanger’. Daar zit al een 
gedachte in aan de komende Christus. Aan Hem die voor alle 
mensen in de plaats zal treden en zo voor allen een oplossing 
teweeg zal brengen.  
Wat doet Set? Set krijgt ook een zoon; hij noemt hem Enos. 
En dan zegt Genesis 4:26: Toen begon men de naam des 
Heren aan te roepen. Set begint mensen bijeen te roepen. Hij 
roept zijn broers, zijn zussen, zijn familieleden en de mensen 
rondom hem op om samen met hem de naam van de Heer 
aan te roepen. Set maakt zijn naam waar. Hij zet een hele 
mooie ontwikkeling in gang. Je zou kunnen zeggen: dit is het 
begin van gemeentevorming. Laten we bijeenkomen, en 
samen onze offers brengen, laten we samen de naam des 
Heren aanroepen en samen ons geloof belijden, laten we 
elkaar opbouwen in het geloof, laten we delen van alles wat 
God ons geeft. Dan kan de zegen van de Heer doorwerken.  
Ondanks de aanslag die Satan heeft beraamd en uitgevoerd, 
ondanks het feit dat Abel vroegtijdig sterft, gaat in Set de 
positieve ontwikkeling door. Wat mooi is dat! God vindt altijd 
mensen die naar zijn bedoeling willen leven. Door die mens 
wil Hij te allen tijde zegenen, hoe de situatie ook is of is 
geweest. God wil zegenen; Hij zoekt mensen om zijn zegen 
ook aan anderen mee te delen. Set zet zich op een prachtige 
manier in. En die inzet blijft niet zonder vrucht. Uiteindelijk 
wordt er uit hem, in zijn nageslacht, een man geboren die 
Henoch heet.  
Laten we de namen lezen van het nageslacht van Set in 
Genesis 5: 

• vs.6: Toen Set honderd vijf jaar geleefd had, verwekte 
hij Enos.  

• vs.9: Toen Enos negentig jaar geleefd had, verwekte hij 
Kenan. 

• vs.12: Toen Kenan zeventig jaar geleefd had, verwekte 
hij Mahalalel. 

• vs.15: Toen Mahalalel vijfenzestig jaar geleefd had, 
verwekte hij Jered. 

• vs.18: Toen Jered honderd tweeënzestig jaar geleefd 
had, verwekte hij Henoch. 

• vs.21-24: Toen Henoch vijfenzestig jaar geleefd had, 
verwekte hij Methuselach (Methusalem, SV). En Henoch 
wandelde met God, nadat hij Methuselach 
(Methusalem, SV) verwekt had, driehonderd jaar, en hij 
verwekte zonen en dochteren. Zo waren al de dagen van 
Henoch driehonderd vijfenzestig jaar. En Henoch 
wandelde met God, en hij was niet meer, want God had 
hem opgenomen. 

 
Henoch, de zevende generatie vanaf Adam 

 

Henoch is de vijfde na Set; hij behoort tot de vijfde generatie 
in het geslacht van Set. Als je rekent vanaf Adam (Adam: 1e, 
Set: 2e), dan is Henoch de zevende, de zevende generatie na 
de schepping van de mens. In deze Henoch zie je waartoe het 
aanroepen van de naam des Heren leidt. Henoch wandelt met 
God, hij leeft in een open relatie met God, hij gaat helemaal 
op in zijn God. Henoch zal in de gemeente van die tijd een 
groot leider zijn geweest, een voorganger en een profeet te 
midden van de mensen die de naam van de Heer aanroepen. 
Judas schrijft in zijn brief: Ook over hen heeft Henoch, de 
zevende van Adam af, geprofeteerd, zeggende: Zie, de Heer 
is gekomen met zijn heilige tienduizenden, om over allen de 
vierschaar te spannen en alle goddelozen te straffen voor al 
hun goddeloze werken, die zij goddeloos bedreven hebben, 
en voor al de harde taal, die de goddeloze zondaars tegen 
Hem gesproken hebben (vs.14-15).  
Dit is ‘bewaard’ gebleven van wat Henoch in zijn leven heeft 
uitgesproken. Op ‘profetische wijze’ gaat Henoch voor in de 
gemeente van de Heer. Hij ziet wat er aan de hand is, wat er 
in de geestelijke wereld aan de orde is, wat er op mensen 
afkomt en wat daarvan het gevolg is. Henoch profeteert over 
de Heer die komt en die gekomen is. Hij spreekt over heilige 
tienduizenden. Henoch heeft zicht op de engelenwereld. Hij 
weet iets over die geestelijke wereld, want hij ziet daar die 
heilige tienduizenden. Henoch ziet ook iets van het oordeel 
dat uitgesproken gaat worden, die ‘vierschaar’. Vierschaar is 
een ander woord voor ‘oordeel’. Het verwijst naar de plaats 
waar vroeger recht werd gesproken, en waar het oordeel 
werd uitgesproken: tussen vier banken, een vierkante plaats. 
Andere vertalingen spreken gewoon over het oordeel dat hier 
wordt uitgesproken. De Heer zal een oordeel uitspreken over 
die goddelozen, die zullen worden gestraft.  
 
Waarschuwing tegen steeds grotere wetteloosheid 
 
Henoch roept zijn broeders en zusters op zich op de Heer te 
richten en zich af te keren van de goddeloosheid die blijkbaar 
in zijn tijd hand over hand toeneemt. Want het geslacht van 
Kaïn is inmiddels even zoveel generaties ‘verder’, en daarin 
komt de wetteloosheid steeds meer tevoorschijn. Een man 
als Lamech uit het geslacht van Kaïn is een tijdgenoot van 
Henoch. Henoch ziet wat daar gebeurt; hij waarschuwt zijn 
broeders en zusters om zich niet met goddeloosheid en 
wetteloosheid in te laten, om zich af te zonderen van die 
harde taal die daar wordt gebezigd. Die ‘goddeloosheid’ en 
die ‘harde taal’ vullen het beeld aan dat Lamech in zijn leven 
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geeft. Lamech is één van de velen uit dat geslacht van Kaïn 
waarin goddeloosheid, wetteloosheid en het gewelddadige 
tevoorschijn komt.  
 
Het scherpe contrast tussen Henoch en Lamech 

 

Henoch en Lamech: de één wandelt met God en klimt in de 
hemel op, de ander wandelt met de grote vijand van God en 
zakt steeds dieper af. Je zou Henoch een ‘zoon van God’ 
kunnen noemen, een mens die beelddrager is van God. En je 
zou Lamech een ‘zoon van de wetteloosheid’, een ‘zoon van 
het verderf’ kunnen noemen, want het wetteloze en het 
verderf komen door zijn leven heen tevoorschijn. Wat een 
enorm verschil in het leven van deze twee tijdgenoten. De 
één uit het geslacht van Set, de ander uit het geslacht van 
Kaïn. Ze leven naast elkaar op aarde, maar hun leefwerelden 
staan volkomen tegenover elkaar.  
 
Henoch bereikt het hoogste in het oude verbond 
 
Henoch beleeft de tegenwoordigheid van de Heer. Daardoor 
beleeft hij de kracht die God hem daarin geeft. Hij klimt in de 
hemel op en gaat steeds dieper in op Gods uitnodiging. 
Henoch bereikt in zijn leven het ‘hoogst haalbare’ - een 
buitengewone situatie in het Oude Testament, in de tijd van 
het oude verbond. God neemt Henoch op, in de kracht van 
zijn leven. Hij is dan nog maar 365 jaar. Terwijl al die andere 
mensen om hem heen zeven-, acht-, of zelfs negenhonderd 
jaar worden. Henoch is nog maar op de helft, hij is nog in de 
kracht van zijn leven. God neemt hem op in zijn hemelse 
koninkrijk. Henoch is de eerste mens die niet sterft. Henoch 
wandelt met God, en die wandel met God gaat gewoon dóór. 
Je ziet hem alleen niet meer op aarde; daar is hij niet meer. 
Men ‘vindt’ hem niet meer. Dat lezen we in Hebreeën 11:5:  
Door het geloof is Henoch weggenomen zodat hij de dood 
niet zag, en hij werd niet meer gevonden, want God had hem 
weggenomen. Want vóórdat hij werd weggenomen, is van 
hem getuigd, dat hij Gode welgevallig was geweest; maar 
zonder geloof is het onmogelijk (Hem) welgevallig te zijn.  
Van Henochs leven is een rijk getuigenis uitgegaan. Er is van 
hem getuigd dat hij Gode welgevallig was, en dat hebben de 
mensen rondom hem kunnen opmerken. Henoch wandelt 
met God. Op een gegeven moment maakt hij zo’n intensieve 
wandeling met God, en voert die wandeling hem zo hoog in 
de hemel op, dat hij bij God kan blijven. Zoiets moet het zijn 
geweest. Hij komt niet meer terug op aarde, zijn wandel met 
God in de hemel blijft doorgaan. Wonderlijk, uitzonderlijk! 
Wat een getuigenis voor de wereld rondom. In plaats van 
meegezogen te worden in de diepte van het verderf, in het 
negatieve dat in zijn tijd zo gewelddadig om zich heen grijpt, 
wordt Henoch opgenomen in de hoge, wordt hij opgenomen 
in heerlijkheid zonder de dood te zien. Een wonder van God!  
 
Het voorbeeld van Henoch voor ons 
 
Henoch is in de voortijd een helder licht in de duisternis. Ik 
denk dat zijn leven een ‘voorproefje’ is geweest en een 

voorbeeld voor iedereen die in die tijd de naam van de Heer 
heeft aangeroepen. Ook nú is hij een voorbeeld voor ons, 
wanneer wij in onze tijd de naam van de Heer aanroepen. Wij 
mogen (leren) wandelen met God, zoals Henoch heeft 
gewandeld met God. Ook nú nodigt God mensen uit om 
hogerop te komen, zijn licht binnen te treden en met Hem te 
wandelen en te leven. Om helemaal ‘op te gaan’ in zijn 
koninkrijk, om helemaal ‘mee te gaan’ in zijn bedoelingen.  
 
Hoogtepunt en dieptepunt naast elkaar 

 

Henoch heeft de dood niet gezien. Henoch gaat dóór met 
‘leven’, wat een hoogtepunt. Terwijl zijn tijdgenoot Lamech 
een dieptepunt beleeft. Dat kan dus naast elkaar bestaan, 
hoogtepunten in levens van mensen en dieptepunten.  
 
Heeft Adam dit moment nog meegemaakt? Nee, Adam is er 
dan niet meer. Als Henoch wordt opgenomen is Adam al 57 
jaar dood. Set leeft dan nog wel. De man die begonnen is met 
het bijeenbrengen van mensen om samen de naam van de 
Heer aan te roepen. Set is dan 857 jaar; hij heeft nog 55 jaar 
voor de boeg. Alle andere voorvaders van Henoch leven ook 
nog. Van alle generaties na Set, die na Set geboren zijn, leven 
er nog mensen; ze maken mee dat er één uit hun midden zo 
intensief met God wandelt dat hij ‘opgenomen’ wordt. Dat 
moet toch tot nadenken hebben gestemd. Denk je niet? Dat 
moet toch wat teweeg hebben gebracht in al die vaders, 
grootvaders en overgrootvaders. Zo ook in Henochs zonen; 
die maken het ook mee. Metuselach, op dat moment 300 
jaar, merkt dat zijn vader niet sterft, maar de hemel als het 
ware ‘binnenloopt’. En zijn kleinzoon, Lamech, de vader van 
Noach, ziet dat ook. Hij is dan 113 jaar, als ‘jonge vent’ ziet hij 
zijn opa ‘de hemel in wandelen’. Noach is er dan nog niet; hij 
wordt 69 jaar na dit wonderbaarlijke moment geboren. Maar 
zijn vader en grootvader weten ervan en die zullen het hem 
verteld hebben. Wat een getuigenis van Henoch!  
Ik vertel dit er maar even ‘omheen’, om de impact die dit 
gebeuren moet hebben gehad, aan te geven. Het getuigenis 
van Henoch heeft in de voortijd geklonken.  
 
Zonen van God tegenover zonen van het verderf 
 
Tot op deze dag klinkt het getuigenis van Henoch door. Ik 
denk dat het ook voor ons een ‘voorproefje’ is, voor de 
gemeente van Jezus Christus in de eindtijd, die te midden van 
de geestelijke duisternis rondom en te midden van de 
openbaring van de zonen van het verderf, mag opklimmen en 
als volwassen zonen van God mogen wandelen met God, 
zoals een Henoch. Henoch betekent toegewijde, ingewijde. 
Zo mogen wij wandelen, als mensen aan God toegewijd. Wij 
mogen in en met Christus opklimmen in de hemelsferen, en 
God wijdt ons in. Hij nodigt ons uit om tot zijn heerlijkheid op 
te klimmen en de dood te overwinnen. Het is mogelijk: het 
getuigenis van Henoch geeft dit aan. En dan niet alleen in het 
leven van één mens, maar in het leven van een hele 
gemeente in die eindtijd. Wat een ongelofelijke genade van 
God in deze tijd: het voorbeeld van Henoch kan door een hele 
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gemeente van zonen van God worden nagevolgd. Een 
gemeente die de dood van zijn kracht berooft, de dood 
overwint en onvergankelijk leven aan het licht brengt. Wat 
een genade geeft God door zijn Zoon Jezus Christus aan jou 
en mij!  
 
Lamech, de vader van Noach 
 
Wat is er gedaan met dat getuigenis van Henoch in die tijd, 
wat voor effect heeft dat gehad in de gemeente van de Heer 
in die tijd? Dat kunnen we enigszins opmaken uit het leven 
van Lamech, de vader van Noach. Want wat doet Lamech? 
We lezen dat in Genesis 5:28-29: Toen Lamech honderd 
tweeëntachtig jaar geleefd had, verwekte hij een zoon, en 
gaf hem de naam Noach, zeggende: Deze zal ons troosten 
over de moeitevolle arbeid onzer handen op deze 
aardbodem, die de Here vervloekt heeft.  
Lamech noemt zijn zoon ‘Noach’ en spreekt daarmee een 
verwachting uit over deze jongen. Hij spreekt zijn geloof uit 
en spreekt over dit nieuwe leven een zegen uit: jij zult troost 
brengen voor alle moeite. In jou zal onze God ons troosten. Ik 
vermoed dat Lamech zijn zoon Noach heeft opgevoed in ‘de 
vreze des Heren’. Dat hij Noach in die gerechtigheid is 
voorgegaan en heeft verteld over opa Henoch, over diens 
levenswandel met zijn God. Het heeft - denk ik - in het leven 
van Lamech een enorme indruk gemaakt en hij geeft dat door 
aan zijn zoon.  
 
Noach wandelt, net als Henoch, met God 
 
Noach pakt dat ‘getuigenis van Henoch’ in zijn leven op. Van 
hem zegt Genesis 6:9: Noach was onder zijn tijdgenoten een 
rechtvaardig en onberispelijk man, Noach wandelde met 
God. Noach gaat door in de lijn van Henoch. Lamech heeft het 
getuigenis van Henoch overgedragen aan Noach. Door Noach 
kan God opnieuw een geweldig wonder verrichten. Anders 
dan het wonder bij Henoch, maar minstens zo groot: door 
Noach kan God de hele toenmalige wereld redden van het 
verderf. Door Noach heeft God schepping en schepsel, mens 
en dier kunnen redden uit de hand van de ontketende 
machten der duisternis, uit de greep van de wetteloze, 
goddeloze machten ten tijde van de zondvloed.  
 
God gaat door met een overblijfsel 

 

In het geslacht van Set is een prachtige, doorgaande lijn te 
zien. Van Set via Henoch en Lamech naar Noach. Maar wat zie 
je ook? Dat de groep mensen, waarin deze lijn zich voortzet, 
steeds kleiner wordt. Zeker in de tijd van Noach lijkt het wel 
of hij als ‘enige’ is overgebleven. Er gebeurt nog meer. 
Ondanks het hoogtepunt dat in Henoch tevoorschijn komt en 
alle profetische woorden die hij heeft gesproken tot de 
mensen die naar hem wilden luisteren - gelovige mensen die 
de naam van de Heer hebben aangeroepen - gebeurt er in die 
generaties ná Henoch ook iets ‘verschrikkelijks’.  
 
 

Vermenging van het goede met het kwade 
 
Er treedt vermenging op van het goede en het kwade. In 
plaats van zich voor God te heiligen en met Hem te leren 
wandelen, laten steeds meer mensen zich in met iets anders. 
Dat was in de dagen van Henoch al op gang gekomen; hij 
waarschuwt ervoor. En na zijn dagen gaat het van kwaad tot 
erger. Mogelijk is het zo dat Henoch al een ‘gezocht mens’ 
was. Mogelijk zijn de goddeloze, wetteloze mensen in zijn tijd 
al op zoek geweest naar een mogelijkheid om Henoch te 
doden, zo goed als Kain de mogelijkheid heeft gezocht en 
gevonden om Abel te doden. En het zou dus kunnen dat zijn 
‘ten hemel opneming’ in dát kader tegelijkertijd ook zijn 
‘redding’ geweest is. Dat zou ook mogelijk kunnen zijn.  
Wat gebeurt er in die tijd van Henoch, Lamech en Noach? In 
Genesis 6:1-4 staat: Toen de mensen zich op de aarde 
begonnen te vermenigvuldigen en hun dochters geboren 
werden, zagen de zonen Gods, dat de dochters der mensen 
schoon waren, en zij namen zich daaruit vrouwen, wie zij 
maar verkozen. En de Here zeide: Mijn Geest zal niet altoos 
in de mens blijven, nu zij zich misgaan hebben; hij is vlees; 
zijn dagen zullen honderd twintig jaar zijn. De reuzen waren 
in die dagen op de aarde, en ook daarna, toen de zonen Gods 
tot de dochters der mensen kwamen, en zij hun (kinderen) 
baarden; dit zijn de geweldigen uit de voortijd, mannen van 
naam. 
Wie zijn deze zonen van God? Dat zijn de gelovigen uit het 
geslacht van Set en Henoch, mensen die bijeengekomen zijn 
om de naam van de Heer aan te roepen. Die iets van Henoch 
hebben begrepen, iets van Henoch hebben gezien en zijn 
profetieën hebben gehoord. Mensen die geroepen zijn om 
evenals Henoch als ‘zonen van God’ te leven en daarmee het 
beeld van God tevoorschijn te laten komen.  
En wie zijn die dochters, die dochters der mensen? Dat zijn de 
dochters uit het geslacht van Kaïn en Lamech. Mensen waarin 
zich iets heel ‘anders’ heeft ontwikkeld.  
Wat gaan die heilige mensen, die zonen van God, doen? Zij 
huwen met die wetteloze mensen; er ontstaat vermenging. 
En daar blijft het niet bij. Ze namen zich vrouwen die ze zich 
maar verkozen (Canisius-vert.), zoveel als ze maar wilden. 
Wonderlijk! Hier vindt een afval plaats van de heiligen. 
Mensen die beter zouden moeten weten, worden verleid, 
misleid. Zij gaan in op de verleiding van onreine geesten. Ze 
glijden in de geestelijke wereld af, vallen van hun hoogte en 
verbinden zich met mensen in wie de boze al ‘vrij spel’ heeft.  
 
Een vermenging in de hemel 
  
Een vermenging van mensen, in de hemel van die mensen. Als 
je huwt en gemeenschap hebt met een vrouw, gebeurt er in 
de hemel ook het een en ander. In een goed huwelijk is dat 
ook precies wat God bedoelt en zegent. Maar als mensen 
daarin van de één naar de ander gaan - zoveel en zo vaak als 
zij maar willen - blijft dat niet zonder gevolgen: boze geesten 
dringen zich naar binnen en grijpen de macht. Zij bewerken 
dat geestelijke afglijden, die afval van het geloof. Genesis 6 
beschrijft die geestelijke ‘invasie’ van boze geesten in het 
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leven van de ‘zonen van God’, in het leven van de gemeente 
van de Heer in de voortijd.  
 
Een afval van heiligen 
 
Vrijwel allen vallen daardoor af van hun geloof. Terwijl zij 
‘weten’ van Henochs leven en woorden. Ze verworden tot 
mensen die net zo gaan leven als zij die al vol van geweld en 
boosheid zijn, als mensen zoals Lamech: als ‘geweldenaars’, 
als ‘reuzen op aarde’. Van zonen Gods worden ze mensen der 
wetteloosheid.  
Dit kan dus gebeuren; in de voortijd is het gebeurd: een afval 
van heiligen. Een dramatische ontwikkeling. De gemeente die 
door Set in het leven is geroepen, wordt weggevaagd. Er blijft 
vrijwel ‘niets’ van over. De mensen worden vol van 
geweldenarij. Daardoor raakt de aarde vol van geweldenarij 
(Gen.6:11). Als mensen hun weg laten verderven, raakt de 
aarde verdorven (Gen.6:12).  
 
Een rest wordt door God bewaard 
 
De bewarende werking van God kan alleen bestaan in hen die 
zich op Hem blijven richten. Uiteindelijk blijft die werking van 
God alleen doorgaan in Noach, in die ene man die te midden 
van al zijn tijdgenoten met God wandelt, en met God blijft 
wandelen. Hij leidt een rechtvaardig en onberispelijk leven. 
Wat mooi! 
Op het moment dat de zondvloed begint, is van al die ‘zonen 
van God’ op aarde alleen Noach nog over, samen met zijn 
vrouw en drie van zijn zonen en hun vrouwen. En zijn vader? 
Lamech is vijf jaar voor de zondvloed gestorven. En zijn 
grootvader? Metuselach sterft in het jaar van de zondvloed. 
Noachs ouders en grootouders leven niet meer. Maar Noach 
zélf blijft het grote voorbeeld van zijn voorvader Henoch in 
gedachten houden: Henoch wandelde met God; Noach doet 
dat ook. Kan dat dan? Ja, dat kan! Alleen in de voortijd? Nee, 
dat kan ook in de eindtijd! 
 
Een schaduwbeeld voor wat in de eindtijd gebeurt 
 
Ook in de eindtijd zullen er ‘sterren van God' - mensen die tot 
grote hoogte zijn opgeklommen - door de staart van de draak 
worden weggeslagen en worden omgeturnd tot zonen van 
het verderf (Op.12:4). In die zin is het een waarschuwing: 
waar vermenging intreedt, slaan machten der duisternis toe. 
Waar die (geestelijke) vermenging niet wordt onderkend - en 
kan blijven bestaan - gaat het door en wordt het funest.  
 
Wat Babel in wezen is en de werking van Belial 
 
Hoe wordt vermenging in de bijbel genoemd? Babel! Babel is 
een situatie, waarin de vermenging en verwarring in het leven 
van mensen is binnengetreden. Zij drinken dan uit meerdere 
bronnen en eten van meerdere walletjes; dat is Babel. In de 
eindtijd wordt dit ‘grote Babylon’ overrompeld en 
weggevaagd, het wordt opgenomen in het antichristelijke 
rijk. De geest die in Genesis 6 actief is, Belial, vind je terug in 

Openbaring. Het wetteloze, antigoddelijke steekt al in de 
voortijd de kop op. In de gemeente die de naam des Heren 
heeft aangeroepen. Alleen in de ark is er dan nog redding en 
behoud. 
 
Grotere toewijding aan God en overwinning op de vijand 

 

Moeten we hiervan schrikken? Nee. We mogen deze 
waarschuwing ter harte nemen. Het gaat er om voor jou en 
mij, voor ons als gemeente van de Heer, om te blijven 
wandelen met God. Om in de genade die God geeft op te 
klimmen, steeds verder en steeds hoger. Om je steeds meer 
aan Jezus toe te wijden en je steeds verder door Hem te laten 
inleiden. Met Henoch is het goed gegaan, en met Noach ook. 
Zo zal het in de eindtijd in de gemeente onder leiding van 
Jezus ook goed gaan. In die wandel met de Heer is er ruimte 
voor volkomen vergeving, voor algehele reiniging en volledig 
doorwerkende heiliging. In het wandelen met de Heer is er 
ruimte voor overwinning op alle vijanden die je uit die wandel 
willen weghalen. In die wandel met de Heer is het mogelijk 
om als stralende sterren, als lichtende sterren te stralen te 
midden van een ontaard en verkeerd geslacht (Fil.2:15). In die 
wandel met de Heer zullen we keer op keer aangevallen 
worden, maar steeds weer als overwinnaars tevoorschijn 
komen. Uiteindelijk zullen we zelfs de dood overwinnen en de 
heerlijkheid van God gaan beërven. Laten we dus waakzaam 
zijn en blijven. Laten we uit één bron blijven drinken, ons 
hechten aan Jezus Christus ons hoofd, en trouw blijven aan 
Hem.  
 
Ook wij bouwen aan de ark, dat is de gemeente 
 
Laten we samen vormgeven aan die ark. Laten we in deze tijd 
een ark bouwen, zoals Noach in zijn tijd een ark heeft 
gebouwd: een gemeente gaan vormen die behoud en ruimte 
biedt voor ieder die gelooft. Een gemeente waarin het leven 
dat God bedoelt tot volle wasdom en rijpheid komt, en de 
kostelijke vrucht van dat leven wordt gebaard. 
 
Het zal gezien worden: de overwinning 
 
Op deze manier mogen we leren van de gebeurtenissen in de 
voortijd en mee gestalte geven aan de door God bedoelde 
ontwikkeling in de eindtijd. Het zal gezien worden, zingen we: 
Het zal gezien worden de overwinning, de overwinning op alle 
vijanden. Het leven Gods komt in ons openbaar!  
De geestelijke achteruitgang die je in de voortijd ziet, zien we 
ook in onze tijd. Maar dwars door alles heen zal het door de 
gemeente van Jezus Christus uitlopen op een schepping die 
bevrijd wordt van geestelijke slavernij, van dienstbaarheid 
aan de vergankelijkheid.  
 
De aarde wordt vol van Gods heerlijkheid 
 
Mensen zullen geestelijk in vrijheid gesteld worden als ze dat 
willen. Als ze tot Jezus komen, zich in zijn gemeente aan Hem 
toewijden, en hun hart en leven voor zijn heerlijke evangelie 
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openen. Daardoor zal de aarde vol worden van Gods 
heerlijkheid. Als mensen vol worden van Gods heerlijkheid, 
zal ook de aarde vol worden van Gods heerlijkheid. Als 
mensen loskomen van de vergankelijkheid zal de schepping 
loskomen van de vergankelijkheid.  
 
Het rijk der duisternis gaat ten onder 
 
In de voortijd brengt het opstomende rijk der duisternis een 
zondvloed teweeg. In de eindtijd zal het rijk der duisternis 
door Jezus en zijn gemeente worden teruggedrongen en 
geheel op zichzelf worden teruggeworpen. Daardoor gaat het 
te gronde aan zijn eigen verderf, aan zijn eigen geweld, aan 
zijn eigen goddeloosheid en wetteloosheid. Satan en zijn 
engelen gaan teniet in het vuur dat zij zelf ontsteken, in het 
vuur dat voor hen is ‘bereid’.  
 
Leef voor Gods plan! 

 

In de eindtijd wordt Gods plan verwerkelijkt: er komt een 
mensheid tevoorschijn in Christus, een gemeente die met 
haar hoofd partner zal zijn van Jahweh tot in alle eeuwigheid. 
In Genesis 4, 5 en 6 lijkt het heel ver weg. In onze tijd is het 
nog steeds niet gerealiseerd, maar het komt eraan. Henoch 
zag het al. Noach heeft er voor geleefd. En wat doen wij? 
Willen wij ook hiervoor leven? (wordt vervolgd). 
  
Noot van de auteur: De links naar de ‘Studiebladen’, de serie boeken over 

‘Gods plan met mensen’ en het ‘Overzicht Oude Testament’ werken voor alle 

lezers van Hoger-op. Ze verwijzen naar het openbare deel van de website van 

VEG Immanuël Breda. Dat geldt niet voor de links naar de mp3’s van de 

’Bijbelstudies Oude Testament’. Die bestanden staan in een afgeschermd 

deel. Om die mp3’s te kunnen beluisteren is een eenmalige registratie nodig 

op https://veg-immanuel-breda.nl/mp3s/inloggen-registreren-voor-mp3/. 

Je ontvangt een ‘media-account’, met toegang tot alle beschikbare mp3’s en 

mp4’s. De ‘Bijbelstudies Oude Testament’ vind je op https://veg-immanuel-

breda.nl/mp3s/mp3-sets/?set=OT&titel=Oude%20Testament. 

 
LEER HEM KENNEN (6) 
 
WAT VERTELT ONZE HEER ONS OVER DE 
TOEKOMENDE DINGEN?      
 
Door Christiana van de Velde 

                  
In de Bijbel staat het volgende gesprek 
tussen de Sadduceeën en Jezus (Marcus 
12 vers 18 -27): 
“En er kwamen Sadduceeën tot Hem, die 
beweren, dat er geen opstanding is, en zij 
ondervroegen Hem en zeiden: Meester, Mozes heeft ons 
voorgeschreven, indien iemands broeder sterft en een 
vrouw nalaat, dat dan zijn broeder de vrouw moet nemen en 
voor zijn broeder nakomelingschap verwekken. Nu waren er 
zeven broeders. En de eerste nam een vrouw en liet bij zijn 
sterven geen nakomelingschap achter. En de tweede nam  

GEDICHT 
Jij bent 
 
 

Jij bent mijn kind, 
mijn vreugde en mijn trots, 
Mijn schepping 
Ik heb naar jou verlangd 
En jij bent gekomen, 
Ik ben je rots. 
Nu lopen wij samen, 
hand in hand 
Ik geniet van je open hart 
en dat je voor 
mijn woorden kiest 
als iets anders je verwart. 
 
Samen overleggen, 
het doet Mij toch zo goed. 
Want je bent thuisgekomen 
en leeft vanuit mijn overvloed. 
Je bent mijn oogappel, 
we leven samen, 
in goddelijk vrije heerlijkheid. 
Want je hebt 
met heel je hart ontvangen, 
wat Ik jou heb bereid. 
 
Nu gaan we samen 
door onze liefdeband 
verbonden. 
En werken uit 
wat mijn hand is begonnen: 
Mensen weer brengen  
naar ’t goddelijk begin. 
Ze laten wonen 
in Vaders huisgezin. 
 
Ik wil je laten weten, 
Ik ben zo blij met jou. 
Ik noem je mijn geliefde, 
we blijven eeuwig trouw. 
Kom, laten we gaan wandelen  
Beleef het avontuur. 
Op onze reis tezamen, 
Door goddelijke natuur.   
       

 

 
haar en stierf zonder nakomelingschap na te laten. En de 
derde evenzo. En geen van die zeven liet nakomelingschap 
achter. Het laatst van allen stierf ook de vrouw. In de 
opstanding, wanneer zij opstaan, van wie van hen zal zij dan 
de vrouw zijn? Want alle zeven hebben haar tot vrouw 
gehad. Jezus sprak tot hen: DWAALT u niet daarom, dat u de 
Schriften niet KENT noch de KRACHT  Gods ? Want wanneer 
zij uit de doden opstaan, huwen zij niet, en worden zij niet 
ten huwelijk genomen, maar zij zijn ALS engelen in de 
hemelen.  
Wat nu de doden betreft dat zij opgewekt worden, hebben 
jullie niet gelezen in het boek van Mozes, bij de braamstruik, 
hoe God tot hem sprak, zeggende: Ik ben de God van 
Abraham en de God van Izaäk en de God van Jacob? Hij is 

Jan Fluit 

https://veg-immanuel-breda.nl/mp3s/inloggen-registreren-voor-mp3/
https://veg-immanuel-breda.nl/mp3s/mp3-sets/?set=OT&titel=Oude%20Testament
https://veg-immanuel-breda.nl/mp3s/mp3-sets/?set=OT&titel=Oude%20Testament
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niet een God van doden, maar van LEVENDEN. U dwaalt wel 
zeer.” 
 
Wat mensen denken over het hiernamaals 
 
Een heel bekend verhaal, een beetje absurd ook. Wie gaat er 
nu trouwen met zeven mannen? 
Nu ik wat ouder word, mag ik geregeld naar 
een begrafenis, en ik verbaas me vaak over 
de onwetendheid die er alom heerst. 
Gedachten als: “we weten niet hoe het daar 
zal zijn, er is er nog nooit iemand van 
teruggekeerd die ons er iets over vertelde.” 
Of: “O, hij of zij heeft veel goeds gedaan, die 
is er wel.” En nu heb ik het maar niet over al 
die meningen, dat er niets meer is. 
Dat je een sterretje zult zijn, of een wolkje. 
Dat je eerst in een soort vagevuur komt, 
Of dat je in een slaapperiode zult zijn. 
Kortom; verwarring alom!! 
 
Ken je de Schriften? 
 
Jezus zou zeggen. “Je DWAALT, omdat je de Schrift niet 
KENT, noch de KRACHT  Gods.” 
Jezus zegt hier iets heel belangrijks. Dwaal niet en waarom 
dwaal je? Omdat je de Schriften niet kent, noch de kracht 
Gods. 
Had je de Schriften gekend, dan had je geweten wie de Vader 
is. Iemand die nooit zijn volk in de steek heeft gelaten. Iemand 
die je leven wil leiden en begeleiden, je heden en natuurlijk 
ook je toekomst. 
Iemand die het hart van de mens zoekt. Iemand die de mens 
niet wil overheersen en niet wil bedelven onder allerlei 
wetten, maar die een VRIEND wil zijn. Iemand, die de 
oorsprong van onvernietigbaar LEVEN is. 
 
Ken je de kracht van God? 
 
Je kent ook de kracht Gods niet. Kennen wil zeggen dat je deel 
hebt aan de kracht van God.  
Wanneer heb je deel aan de kracht van God?  
De Israëlieten hadden deel aan de kracht van God op de 
momenten dat ze Hem GELOOFDEN. Toen ze op Zijn woord 
uittrokken uit Egypte ervoeren ze dat de kracht Gods veel 
sterker was dan de zogenaamde kracht van de Farao van 
Egypte. 
Toen ze honger hadden en Hem GELOOFDEN, ervoeren ze de 
kracht van God toen het manna uit de hemel kwam en ze 
genoeg hadden om te eten, iedere dag weer opnieuw. 
Die Schriftgeleerden hadden geen kennis van de Schriften, 
omdat ze ondanks hun dagelijkse studie zich lieten verblinden 
door wat voor ogen is. Hoe moet het, wat moet ik doen? Wat 
mag wel, wat mag niet. De letter maakt dood, de Geest maakt 
levend.  

Die Schriftgeleerden kenden niet de kracht van God. God is 
niet afhankelijk van wat wij kunnen, maar God kan alles in ons 
doen als wij ons vertrouwen op Hem hebben gesteld.  
 
God gebruikt allerlei soorten mensen 
 
Ondanks dat Mozes moeilijk sprak, gebruikte God hem om 

het volk te bevrijden van de 
Egyptenaren. Ondanks dat Jozef in een 
put werd gegooid gebruikte Hij hem, 
om zijn volk, zijn mensen van de 
hongersnood te redden. 
Ondanks dat mensen oud waren, 
onvruchtbaar waren, gebruikte God ze 
om Zijn volk Zijn plan uit te laten 
voeren. 
 
Denk nooit: God heeft niets aan mij, ik 
ben zwak, niet geschoold, oud, weinig 
talentvol, de Vader heeft maar één 
maatstaf: GELOOF je Mij, VERTROUW  
je Mij en dan kan Hij je gebruiken. 

Gods gave was en is LIEFDE en diezelfde LIEFDE mag onze 
bron zijn. Liefde en niet de wet, de veroordeling en het juk 
wat je zo makkelijk een ander oplegt. 
 
Engelen  
 
In de komende tijd zul je niet meer huwen zegt de Heer, maar 
je zult zijn ALS engelen in de hemel. 
Wat weten we van engelen? Dat is dan wel interessant, als wij 
zullen wezen als engelen wil ik wel weten, wat zijn dat voor 
wezens? Wat doen ze? Ik wil eens kort samen met u kijken 
wat de Schriften over zeggen.  
 
Enkele dingen komen sterk naar voren. 
Ten eerste dat een groot gedeelte van de engelen zich tegen 
God keerde, waarbij één engel zich ontwikkelde tot satan en 
velen in zijn val meetrok. 
Maar de engelen die trouw bleven, zijn de engelen die God 
vereren en in blijdschap samen met Hem zijn. Ze werken mee 
met Gods plan. Ze brengen boodschappen van de Vader over, 
ze waarschuwen mensen, en samen met hen strijden ze tegen 
het duister en het kwaad. Ze beschermen hen. 
 
Zijn als engelen 
 
En Jezus zegt tegen ons dat wij zullen zijn ALS engelen. 
Dus ook wij zullen God vereren, ook wij zijn blij en dankbaar, 
ook wij mogen meewerken aan Zijn plan ook wij mogen 
beschermen. 
 
Maar.........Wanneer je ALS een engel zult zijn, dan BEN je 
geen engel. Als ik erg sterk ben, dan kan ik zeggen: ik ben zo 
sterk als een beer. Ben ik een beer? Nee, ik ben Christiana, 
maar mijn kracht lijkt op die van een beer. 
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Kinderen en zonen van God de Vader 
 
Uitgaande van wat Jezus zegt, concludeer ik dat we ALS 
engelen zullen zijn met het grote voorrecht dat we KINDEREN 
GODS ZIJN, omdat we in Hem geloven, omdat Hij ons nieuw 
leven gegeven heeft. Te allen tijde is de Vader meer dan de 
zonen, hoewel de zonen uit Hem voortkomen. Maar de Vader 
is de bron, de oorsprong. 
 
God gebruikt beelden 
 
Er worden beelden in de bijbel gebruikt om ons dingen 
duidelijk te maken. Bijvoorbeeld om ons aan te duiden dat we 
voor de Vader heel kostbaar zijn, gebruikt Hij het beeld van 
dat ene verloren schaap. Zijn we schapen, nee, maar we 
waren net zo verloren ALS dat ene schaap. 
 
Straks, niet meer huwen, wel in ‘eenheid’ met de Vader leven, 
omdat we in Zijn Zoon Jezus geloven. Leven in Zijn liefde, Hem 
vereren, gelukkig zijn met Hem en samen werken aan de 
verwezenlijking van Zijn grote plan (wordt vervolgd). 
 
 

HET FUNDAMENT GEEFT LEVENSKRACHT (9) 

Door Dick Tom 

Een jeugdherinnering 

Als kind groeide ik op met de Heidelbergse 

Catechismus. Vraag één leerde ik, zoals zo vele 

vragen en antwoorden, uit mijn hoofd. Ik herinner 

mij nog als de dag van gisteren dat deze vraag 

luidde: Wat is uw enige troost in leven en sterven 

beide? Antwoord: “Dat ik het eigendom ben van 

onze Heere Jezus Christus.” Ik kende het antwoord 

uit mijn hoofd. Vaak lag ik echter met tranen in bed 

en beleefde dan niets van ‘die enige troost’, die ik uit mijn 

hoofd geleerd had. Oorzaak: ik had nooit een persoonlijke 

beslissing genomen, ik had niet persoonlijk Jezus in mijn hart 

toegelaten en God gevraagd mij als zijn kind aan te nemen. 

De eerste stap van mijn fundament, bekering van dode 

werken, had ik nog nooit gezet. 

Hoe word je een kind van God? 

Jaren later, tijdens mijn voorbereiding voor de theologische 

studie, vroeg een Amerikaanse evangelist mij tot mijn grote 

verbazing: “Ben jij een kind van God?” Ik zei: “Maar natuurlijk, 

ik ben gelovig opgevoed.” En dat was zo. Ik had een stel 

biddende ouders. Toch was hij niet overtuigd, waarop ik 

verder ging: “Maar ik heb belijdenis gedaan”. Ook nu was hij 

nog niet overtuigd. Tenslotte bracht ik als laatste ter tafel de 

woorden van een lied: “Ik heb de vaste grond gevonden, 

waarin mijn anker eeuwig hecht” toen dat nog niet genoeg 

overtuigend bleek te zijn, vroeg ik uiteindelijk: “Maar hoe 

weet je dán dat je een kind van God bent?” Prompt kwam het 

antwoord klaar en duidelijk: 

“Door Jezus aan te nemen en zo Hem te vragen om jou aan te 

nemen en al je zonden te vergeven, want dat werkt zonder 

uitzondering.” 

“Want allen die Hem aangenomen hebben hun heeft Hij 

macht gegeven een kind van God te worden, hun die in zijn 

naam geloven” (Johannes 1:12). 

Ik was overtuigd, omdat ik wel voelde dat ik die zekerheid, 

ondanks al mijn kennis, miste. Nog die nacht deed ik wat mij 

was aangeraden. Ik vroeg de Heere Jezus mij aan te nemen 

als zijn kind en nog die nacht werd ik wederom geboren. Wat 

een ‘bevalling.’ Wat een leven! Leerstellingen veranderden in 

ervaring van kracht. Die kracht werkte, niet theoretisch niet 

theologisch, maar praktisch! 

Nietszche vond het niet! 

Een citaat uit het leven van Nietszche. Deze Duitse filosoof 

was de zoon van een predikant. Toen hij zestien jaar oud was 

schreef hij een gedicht: “Ik wil U leren kennen, o Onbekende 

U, die mijn ziel binnendringt, U, die door mijn leven gaat als 

een storm, U, die tot mij nadert, die niet gevangen kan 

worden, U wil ik kennen.” 

Omdat hij in zijn eenzaamheid en zijn hunkering naar God 

geen juiste hulp aangeboden kreeg, dreven deze gevoelens 

hem de verkeerde kant op. Omdat hij er niet in slaagde God 

te vinden, en los te komen van een rationeel theologische en 

formeel wettische geloofsopvoeding schreef hij een zeer 

negatief boek tegen het christelijke geloof genaamd: “De 

Antichrist”. Dit boek had een grote invloed op het denken en 

handelen van Hitler. Ook onder de communisten werd het 

toentertijd veel gelezen. 

Leven in de kracht van het geloof 

Het hoeft dus geen betoog dat het gaat bij het fundament om 

die alles dragende werking van de delen van het fundament 

en niet om een stelletje wettische voorschriften waaraan een 

leven moet voldoen om gefundeerd te zijn. Wettische 

voorschriften hebben geen enkele kracht in zich terwijl juist 

een fundament één en al beschrijving is van kracht. Het 

Koninkrijk van God bestaat niet uit woorden maar uit kracht. 

Niet moralisme is bepalend in de omgang met God maar 

‘energonomie’. ‘Energonomie’ beschrijft de wetten van het 

Koninkrijk der hemelen uitsluitend als veelzijdige werkingen 

van de heilige Geest, die de mens ervaart als hij er om bidt. 

Om deze krachten duidelijk te onderkennen en te hanteren in 

het dagelijkse leven heeft de mens een lichaam, een ziel en 

een geest gekregen (Wordt vervolgd). 
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GEDICHT 
 ! 

 
 
 

 
‘Ik zal er áltijd zijn, mijn kind… voor jou! 

Want Ik ben jouw Redder en ánker, je Helper en Heer 
gróter en machtiger… dan elk probleem! 

Ook al zijn de zonden nog zo groot… Ik zal vergéven 
en Ik maak vrij, want de mens mag schitteren en léven 
dus zal Ik er ook zijn voor jou… omdat Ik zo van je hóu!’ 

 
‘Wánt mijn kind, geen vraag is te moeilijk voor Mij, 

geen berg voor mij te hoog, geen steen voor Mij te zwaar 
en mijn kind… Ik geef jou belóften en die zijn altijd waar! 
Want Ik zie jouw hartsverlangen, mijn kind… je twijfels… 

maar Ik ben jouw Héér en ben bij je, dus leef met Mij 
dan maak Ik jou van elke blokkáde… volkomen vrij!’ 

 
‘Ik zal er áltijd voor jou zijn… mijn kind 

met mijn LIEFDE en mijn KRÁCHT… omdat Ik leef! 
Jouw Heer, jouw Drager en Beschérmer zal Ik zijn, 
dus dénk niet dat je minderwaardig bent en klein 

want Ik heb je bekleed met een kleed van bevrijding 
en nu mag jij schítteren vrij… in mijn volle licht met Mij!’ 

 

Hanny Laurita  26-10-2023 
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AANDACHT GEVRAAGD VOOR INDEXEN EN 

AANBIEDINGEN (red.): 

TREFWOORDENREGISTER KRACHT VAN OMHOOG 1958-

1991 

Er is door onze Henk Verbeek een nieuw 

trefwoordenregister van KvO gemaakt:  

KvO-Trefwoordenregister 

Voorlopig voor de meest belangwekkende jaren! 

Naast de zoekfunctie op www.krachtvanomhoog.nl 

(1937-1996) een welkome aanvulling!  

TREFWOORDENREGISTERS LEVEND GELOOF 1991-2005 

In het vorige nummer werd de nieuwe website voor 

Levend Geloof geïntroduceerd: 

www.ruurdvisser.nl De jaargangen 1980-2005 staan nu 

op de site en aan 1977 t/m 1979 wordt gewerkt. 

Hierbij de links naar twee trefwoordenregisters op 

Levend Geloof: 

Trefwoordenlijst Levend Geloof 

Trefwoordenlijst Gedichten 

 

REGISTER OP HET STUDIEBLAD 1998-1997 (80 nummers) 

(Cees Visser) 

https://veg-immanuel-

breda.nl/onderwerp/studiebladen/ 

 

REGISTER OP HET BIJBELSTUDIEBLAD (62 nummers) (Cees 

Visser) 

https://veg-immanuel-

breda.nl/onderwerp/bijbelstudies/ 

COMPLETE SERIE GODS PLAN MET MENSEN 

NU bij Uitgeverij Phos voor € 49,50 

Door Cees Visser, voorganger VEG Immanuël, Breda 

Samen met dan 1100 pagina’s, te bestellen op www.phos.nl 

Dit is een studie- en naslagwerk voor wie honger heeft naar 

MEER van de HEER! 

En een ‘must’ voor elke volle evangelie-christen! 

Alle vijf delen van de serie 'Gods plan met mensen' tegen 

een voordelige serieprijs.  

Als u alle vijf boeken tegelijk aanschaft, profiteert u van een 

aantrekkelijke korting ten opzichte van de prijs die u zou 

betalen als u elk boek afzonderlijk zou kopen.  

De serie bestaat uit:  

Deel 1 - De schepping van de mens 

Deel 2 - De strijd tussen licht en duisternis 

Deel 3 - De komst van Jezus Christus              

Deel 4 - Het werk van Jezus Christus 

Deel 5 - Openbaring van Jezus Christus 

http://www.biblefactory.org/
https://www.kdh-infotheek.nl/koninkrijkderhemelen/kracht-van-omhoog-artikelen/trefwoordenregister-kvo-1958-1991
http://www.krachtvanomhoog.nl/
http://www.ruurdvisser.nl/
https://www.hoger-op.nl/_downloads/336a9b0af6cd0f18e0a2cc06cc73425b
https://www.hoger-op.nl/_downloads/6c333403065f0c9cd6ffd6397adab3a8
https://veg-immanuel-breda.nl/onderwerp/studiebladen/
https://veg-immanuel-breda.nl/onderwerp/studiebladen/
https://veg-immanuel-breda.nl/onderwerp/bijbelstudies/
https://veg-immanuel-breda.nl/onderwerp/bijbelstudies/
http://www.phos.nl/

